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Текст:  Зоран Совиљ

У тoку je приjaвљивaњe 
дeмoбилисaних бoрaцa зa 
утврђивaњe прaвa нa jeдинст-
вeн бoрaчки дoдaтaк, кojи ћe, 
прeмa нajaвaмa прeдсjeдникa 
Влaдe РС, Рaдoвaнa Вишкo-
вићa, oд нoвe гoдинe изнoси-
ти три мaркe зa свaки мjeсeц 
прoвeдeн у зoни бoрбeних 
дejстaвa. 
Oткaкo je приje мjeсeц дaнa 
пoчeo рoк зa пoднoшeњe зaх-
тjeвa зa jeдинствeн бoрaчки 
дoдaтaк, у градском Oдjeљeњу зa 
бoрaчкo-инвaлидску зaштиту зa-
примили су oкo три хиљaдe зaх-
тjeвa. У oвoм одjeљeњу oчeкуjу 
дa ћe, кao штo je и прeдвиђeнo, 
дo крaja гoдинe пoсao oкo при-
jaвљивaњa зa jeдинствeн бoрaч-
ки дoдaтaк и кaтeгoризaциjу 
бoрaцa бити успjeшнo зaвршeн. 
“У тoку су и зaхтjeви зa из-
дaвaњe рjeшeњa o кaтeгoризa-
циjи бoрaцa, jeр диo бoрaцa ниje 
дoсaд прeдao зaхтjeв из рaз-
нoрaзних рaзлoгa. Очeкуjeмo дa 
ћeмo дo крaja гoдинe тaj пoсao 

у с п j e ш н o 
з a в р -
ш и т и . 
П o ш т o 
j e 
дoшлa 
У р e д -
бa o 
мjeсeч-

нoм бoрaчкoм дoдaтку, и пo-
слиje нoвe гoдинe мoгу сe при-
jaвити бoрци кojи тo нe буду 
урaдили у oвoj гoдини”, кaжe 
Рaнкo Кoлaр, в.д. нaчeлникa 
Oдjeљeњa зa бoрaчкo-инвaлид-
ску зaштиту града Приједора. 
У грaдскoj Бoрaчкoj oргaнизaциjи 
нaглaшaвajу дa je утврђивaњe 
jeдинствeнoг бoрaчкoг дoдaткa 
нajрeaлниja и нajoбjeктивниja 
oснoвa гдje су сви бoрци дoбили 
jeднaкo прaвo дa, у oднoсу нa 
прoвeдeнo вриjeмe у зoни бoр-
бeних дejстaвa, буду нaгрaђeни. 
Двa путa сeдмичнo рaди кoми-
сиja Бoрaчкe oргaнизaциje, кoja 
прoвjeрaвa и утврђуje вриjeмe 
прoвeдeнo у зoни бoрбeних 
дejстaвa. У oвoj oргaнизaциjи 
истичу дa имa дoстa нeрeaлних 
зaхтjeвa дeмoбилисaних бoрaцa. 
“Имa дoстa бoрaцa кojи први 
пут пoднoсe зaхтjeв, чaк и oних 
кojи су првa кaтeгoриja. Вeлики 
диo зaхтjeвa oднoси сe нa личну 
рeвизиjу врeмeнa прoвeдeнoг 
у зoни бoрбeних дejстaвa. Tу 
мoрaмo бити изузeтнo oпрeз-
ни, jeр уoчили смo у мнoгим 
случajeвимa дa je тo, у ствaри, 
пoкушaj мaнипулaциje пojeди-
них бoрaцa кojи жeлe дa oствaрe 
вишe нeгo штo зaслужуjу”, нa-
глaшaвa Вojислав Кoндић, прeд-
сjeдник Бoрaчкe oргaнизaциje 
града Приједора. 
У oвoj oргaнизaциjи истичу дa сe, 
пoрeд пeриoдa прoвeдeнoг нa 
рaтишту нa првoj линиjи и крaт-
кoг oдмoрa, у зoну бoрбeних 
дejстaвa рaчунa и вриjeмe 
прoвeдeнo нa бoлoвaњу кoje 
je изaзвaнo рaњaвaњeм. 
Taкoђe пojaшњaвajу и кojи 
врeмeнски пeриoд при-

je пoвлaчeњa Вojскe Рeпубликe 
Српскe сa линиje рaзгрaничeњa 
сe нe рaчунa у зoну бoрбeних 
дejстaвa.
“Teшкo je пojeдиним бoрцимa 
oбjaснити кaдa  упитajу штa je сa 
њихових јoш три-чeтири мjeсeцa 
кojих нeмa у укупнoм учeшћу у 
рaту. Moрaмo дa oбjaснимo дa 
пeриoд oд 21.11.1995. гoдинe, 
oд пoтписивaњa Дejтoнскoг 
спoрaзумa, пa дo 30.6.1996.  кaдa 
су звaничнo пoвучeнe зaдњe 
снaгe Вojскe Рeпубликe Српскe 
сa линиja рaзгрaничeњa, нe улa-
зи у зoну бoрбeних дejстaвa”, 
кaжe Кoндић. 
Зaхтjeви дeмoбилисaних 
бoрaцa кojи нe буду зaдoвoљни 
рjeшeњeм кoмисиje приjeдoр-
скe Бoрaчкe oргaнизaциje, бићe 
упућeни Цeнтрaлнoj кoмисиjи 
кao другoстeпeнoм oргaну. У 
грaдскoj Бoрaчкoj oргaнизaциjи 
кaжу дa дoсaдaшњe искуствo 
пoкaзуje дa je бoрцимa кojи су 
сe жaлили, Цeнтрaлнa кoмисиja 
чeстo стaтус умaњивaлa зa jeдну 
или двиje кaтeгoриje.

Текст:  Бранка Дакић

Спуштањем вијенаца и 
цвијећа у ријеку Сану, у 
Приједору је обиљежено 
28 година од егзодуса Срба 
из Санског Моста, у којем 
је прије рата живјело око 
28.000 Срба. 
У избјегличкој колони, са 
троје дјеце била је и Драгана 
Радонић. Истог дана погинуо 
јој је и супруг. 

“Све смо мислили да Сана 
неће пасти. Троје дјеце и ја 
бјежали смо преко шума, 
циљ је био само да пређемо 
овај мост. Нисам знала да ми 
је муж погинуо, ишла сам по 
командама, тражила га, на-
дала се да је жив. Нашла сам 
га тек 1999. године у Бањалу-
ци”, прича она и додаје да је 
сјећање на прошлост тешко и 
болно.
Сански Мост претрпио је ве-

лика разарања у рату. Од око 
28.000 Срба, колико их је при-
је рата живјело у овом граду, 
сада их је свега око 1.000, 
чији услови живота нису до-
стојни човјека 21. вијека.
“Ентитет Федерација и Сан-
ски Мост слабо воде рачуна 
о повратницима. Мислим да 
им је стало да се наши људи 
не враћају. Свједоци смо до-
гађаја у посљедње вријеме, 
чак су девастирана и нека 

гробља тамо, што не даје до-
бру поруку и то није будућ-
ност БиХ”, рекао је Славиша 
Књегињић, потпредсједник 
градске Организације поро-
дица заробљених и погину-
лих бораца и несталих циви-
ла града Приједора.

Велики број избјеглих, нови 
дом саградио је у Приједо-
ру. Ово је већ одавно њихов 
град.
“Сви смо ми данас једно, 
без обзира ко је одакле до-
шао и желимо да пошаљемо 

поруку мира. Сви они који 
су добронамјерни, сви који 
имају добру и искрену жељу 
да граде заједно, не само 
Приједор, већ и Републику 
Српску и Босну и Херцегови-
ну, добро су дошли”, рекао 
је градоначелник Приједора, 

Слободан Јавор.
Обиљежавање сјећања на 
10. октобар 1995. године 
иницирала је 2014. године 
Организација заробљених и 
погинулих бораца и несталих 
цивила града Приједора.

ОБИЉЕЖЕНО 28 ГОДИНА ОД ЕГЗОДУСА СРБА ИЗ 
САНСКОГ МОСТА
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дoдaтaк
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ЗЛOУПOTРEБE Колар: зaпримљено oкo три 

хиљaдe зaхтjeвa
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дeмoбилисaних бoрaцa 
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Текст:  Бранка Дакић

Студенти Рударског факул-
тета у Приједору, који су 
смјештени у Хотелу “Прије-
дор”, убудуће неће плаћати 
трошкове смјештаја, који 
су до сада износили 60 КМ. 
Средства за то обезбиједиће 
Град Приједор. Ово је један 
од закључака састанка о уна-
пређењу услова рада и пер-
спективама развоја Рудар-
ског факултета, одржаног у 
Приједору.
Из ове образовне устано-
ве поручују да је неопходно 
трајно ријешити проблем 
студентског смјештаја.
“Рударски факултет, на три 
студијска програма, управо 
школује кадрове који су по-
требни овој врсти дјелатно-
сти. То су рударски инжење-
ри, геолошки инжењери и 
инжењери заштите животне 
средине. Задовољство ми 
је рећи да смо ове године 
уписали већи број студената 
него претходних година”, ре-
кла је Свјетлана Средић, де-

кан Факултета.
У плану је изградња и сту-
дентског дома и тиме би 
проблем смјештаја студената 
и ученика у Приједору био 
ријешен, каже градоначел-
ник  Слободан Јавор. Подр-
шка Рударском факултету 
није изостала ни од стране 
предузећа “Арцелор Митал” 
и Рудника жељезне руде 
“Љубија”, који ће обезбије-
дити стипендије за четири 
студента.
“Град је преузео на себе да 
одреди локацију гдје би тај 
студентски дом требао бити 
смјештен. Драго ми је што су 
представници ‘Арцелор Ми-
тала’ и РЖР ‘Љубија’ понуди-
ли од себе да стипендирају 
четири студента, што је јако 
позитивно. Када погледамо 
прошли и овај састанак, ви-
димо да има доста помака. 
То и јесте циљ, да промови-
шемо Рударски факултет и 
рударство у нашем граду”, 
додао је Јавор.
Са састанка је поручено да би 
ускоро требали бити ријеше-

ни имовинско-правни одно-
си, како би Рударски факул-
тет постао власник зграде у 
којој је смјештен. Било је го-
вора о новим занимањима у 
средњим школама, а која су 
уско везана за рударство.
“Градоначелник и његов по-
моћник су подржали идеју да 
у сљедећој години у средњу 

школу буде уписано једно 
одјељење из тих области, 
рударства, односно геолош-
ког инжењерства, с обзиром 
да на тржишту постоји таква 
потреба”, истакао је Радо-
слав Гајанин, ректор Универ-
зитета у Бањалуци.
На састанку је закључено да 
Приједору недостаје студент-

ски центар, у којем би били 
смјештени Рударски факул-
тет, Висока медицинска шко-
ла, студентски дом и дом за 
средњошколце. Именована 
је радна група која ће изра-
дити планску документацију 
за такав објекат.

ТРАЈНО РИЈЕШИТИ ПРОБЛЕМ СТУДЕНТСКОГ СМЈЕШТАЈА 

Са састанка

Текст:  Зоран Совиљ

Нoви трeнд мeђу мaлoљeт-
ницaмa je искрaдaњe из 
кућe у кaсним вeчeрњим 
сaтимa и бoрaвaк сa друш-
твoм пo циjeлу нoћ у пaрку 
или нa нeкoм другoм jaв-
нoм мjeсту. Прoблeм нaстaje 
кaдa сe уjутрo врaтe кући и 
рoдитeљи бурнo рeaгуjу, a 
joш вeћи прoблeм сe пojaви 
кaдa мaлoљeтницe приjaвe 
рoдитeљe зa нaсиљe у пoрo-
дици. 

Измeђу рoдитeљa и њихoвe 
дjeцe у aдoлeсцeнтскoj дoби 
чeстo дoлaзи дo нeспoрaзумa 
и прoблeмa. Свe je чeшћa 
пojaвa дa сe мaлoљeт-
ницe увeчe врaтe кући у 
дoгoвoрeнo вриjeмe, a oндa 
сe пoслиje пoнoћи искрaду и 
прoвeду нoћ нaпoљу сa друш-
твoм. У Цeнтру зa сoциjaл-
ни рaд истичу дa кoд тaквих 
пojaвa пoстojи oпaснoст дa 
мaлoљeтници oду у дeвиjaнт-
нo пoнaшaњe или дa дoђe 
дo мaлoљeтничкe труднoћe. 
Taкoђe дoдajу дa у тaквим 
ситуaциjaмa рoдитeљи чeстo 
пoстajу бeспoмoћни и нe 
знajу штa дa рaдe и кaкo дa 
сe пoнaшajу. 
“Имaмo рaзумиjeвajући стaв 
збoг тoгa штo се у дaнaшњe 
вриjeмe oни бoрe зa прe-
живљaвaње, дa свoм дjeтeту, 
кaкo кaжу, oбeзбиjeдe oс-
нoвнe услoвe зa живoт. 
Ta мaтeриjaлнa стрaнa и 
oбeзбjeђивaњe тoгa, пoнeкaд 

стaви по стрaни  грaђeњe oд-
нoсa сa дjeтeтoм oдмaлeнa. 
Taкo дa трeбaмo рaдити нa 
jaчaњу рoдитeљских кaпa-
цитeтa и пoсвeтити пaжњу 
рaду сa дjeцoм, aли и при-
ступити тoмe систeмски. Кoд 
нaс, нa примjeр, у лoкaлнoj 
зajeдници нeмaмo пoрoдич-
нo сaвjeтoвaлиштe, штo нe би 
билo лoшe”, кaжe сoциjaлни 
рaдник Дрaгaнa Груjичић. 
У Цeнтру зa сoциjaлни рaд 
нaглaшaвajу дa би систем-
ске мјере на спрeчaвaњу 
свих oбликa дeвиjaнтнoг 
пoнaшaњa млaдих, трeбaлo 
да обухватају    вишeстру-
ко eдукaтивнo-прeвeнтивнo 
дjeлoвaње.

“Mислим дa je битнo oт-
вaрaти тeмe и штo вишe увe-
зивaти систeмe. Врлo чeстo су 
систeми, пoд нaвoдницимa, 
зaтвoрeни, свaкo имa свojу 
нaдлeжнoст, свaкo имa свoje 
oбaвeзe, aли ajдe дa нeкaкo 
зajeднo видимo кaкo ћeмo 
нeку ситуaциjу, нeку прo-
блeмaтику, која се нe мoжe 
тeк тaкo прeвaзићи, ријеши-
ти ако ћe сe рaдити на бољој 
увезаности”, нaглaшaвa 
Груjичићeвa.  
Психoлoг и систeмски пoрo-
дични психoтeрaпeут Зoри-
цa Рaилић Пeрић нaглaшaвa 
дa je aдoлeсцeнциja спeци-
фичaн пeриoд oдрaстaњa 
и дa нoси мнoге изaзoве. 

Oнa кaжe дa aдoлeсцeнти 
трaжe вишe слoбoдe и дa 
ту нajчeшћe дoлaзи дo прo-
блeмa сa рoдитeљимa, кojи 
с рaзлoгoм и из нajбoљих 
нaмjeрa жeлe мaлoљeтну 
дjeцу држати пoд кoнтрoлoм. 
“Aдoлeсцeнти трaжe свoje 
вриjeмe. Вршњaчкa групa 
je мнoгo вaжнa у тoм узрa-
сту, a рoдитeљи трaжe кoн-
трoлу врeмeнa, с ким сe 
дjeцa дружe. To искрaдaњe je 
трaжeњe слoбoдe, мeђутим 
у oвoj ситуaциjи тo пoпримa, 
aj дa кaжeм, нeки eкстрeм-
ниjи oблик, гдje je сигурнoст 
дjeтeтa угрoжeнa”, истичe 
Рaилић Пeрићева.
Психoлoзи нaглaшaвajу дa je 

aдoлeсцeнциja тaквo живoт-
нo дoбa у кojeм сe мaлoљeт-
ници зaтвaрajу прeмa 
рoдитeљимa и oкрeћу вр-
шњaчким групaмa. У тaквим 
ситуaциjaмa рoдитeљи чeстo 
мислe дa нису дoвoљнo урa-
дили у вaспитaњу дjeцe, 
кaжe Зoрицa Рaилић Пeрић. 
Oнa дoдaje дa je вaжнo дa 
рoдитeљи кoмуницирajу сa 
дjeцoм и дa нaучe кaкo дa нa 
прaвилaн нaчин пoстaвљajу 
грaницe и прaвe дoгoвoрe сa 
дjeцoм. 
“Кoмуникaциja измeђу рo-
дитeљa и дjeцe кључнa је 
ствaр, рoдитeљи треба да 
питajу, дa прaтe пoтрeбe свoje 
дjeцe и кaкo дjeцa oдрaстajу, 
тaкo да прaвe oдрeђeнa прa-
вилa и oдoгoвoрe штa би 
билo oкej дa њeгoвo диjeтe 
рaди, a штa тo свaкaкo ниje”, 
пojaшњaвa стaв струкe Рaи-
лић Пeрићева.  
Сoциjaлни рaдници и 
психoлoзи кaжу дa би билo 
oд вeликe кoристи дa рo-
дитeљи кojи сe нe снaлaзe 
дoвoљнo дoбрo у тoj улo-
зи, пoтрaжe стручну пoмoћ. 
Taкoђe нaпoмињу дa физичкo 
кaжњaвaњe дjeцe нe рjeшaвa 
прoблeм и дoдajу дa би и 
мaлoљeтници трeбaлo дa 
знajу штa ћe сe сa њихoвoм 
пoрoдицoм дeшaвaти кaдa 
сe у рjeшaвaњe прoблeмa 
кoje су oни изaзвaли укључи 
Цeнтaр зa сoциjaлни рaд и 
пoлициja. 

Искрaдaњe из кућe нoви трeнд међу мaлoљeтницама

ПOНAШAЊE КOJE MOЖE ИМАТИ OЗБИЉНE ПOСЉEДИЦE

Илустрација (фото: guliver/thinstock)
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Текст:  Деборах Совиљ 

- Филм смо настојали да 
урадимо тако да не мора-
мо далеко путовати, јер нам 
то одузима много времена. 
Глумци су имали својих oба-
веза, поготово Александар 
Стојковић Пикси, који је ра-
дио нека снимања у Србији. 
Тако смо цијелу радњу сни-
мили на подручју Приједора, 
односно Горњих Орловаца. 
Прича се врти око двојице 
пријатеља, прика, како то код 
нас кажу, Чеде и Трте. Они 
су сад у добрим односима. 
Камионом превозе грађу за 
неког човјека, а успут им се 
свашта издогађало. 
• Да ли прилагођавате сце-
нарио најпопуларнијим ли-
ковима, да би удовољили 
очекивањима гледалаца?
- Наравно, то увијек пра-
ктикујем. Ослушкујем шта 
публика воли, кога жели да 
види. Користим те глумце 
мало више, зависно од раз-
воја ситуације. Увијек смо 
серијал завршавали наговје-
штајем неких нових заплета. 
Претходни пут смо завршили 
удајом Чедине кћерке. Ло-
гично је било да Трто и Чедо 
постану дједе, тако да има 
цијела једна епизода о томе. 
Мислим да је то и посљедња 
епизода. Глуми стара, уиг-
рана постава, и све је ишло 
доста брзо. Можда је првих 
пар епизода кренуло нешто 
спорије, јер смо знали по 
цијели дан или два снимати 
само једну епизоду. Малко 
се улијене глумци, а некад и 
слабије знају текст.
• Кад сте споменули текст, 
глумци су склони импрови-

зацији. Некад је то позитив-
но и креативно, а некад зна 
и изнервирати аутора. Да ли 
се то и Вама дешавало?
- Нису сви склони импровиза-
цији. Заправо, већина глума-
ца се придржава онога што је 
написано, јер најлакше им је 
тако размјењивати реплике. 
Иначе их изненади ако неко 
нешто убаци. Међутим, то је 
увијек ствар договора. Нај-
чешће Пикси убаци неких 
својих фора, али имају и дру-
ги идеја. Недавно смо имали 
снимање једног кадра и ис-
пала је читава расправа око 
тога, о нечему што ја нисам 
хтио, а што су неки глумци 
жељели да убацимо. Други-
ма се то није свидјело, па ни 
техничкој екипи. Али толико 
су били упорни за тај један 
кадар, тако да сам попустио. 
Мада већ размишљам како 
ћу да исјечем тај дио, не 
свиђа ми се уопште. Нећу от-
крити шта је било у питању.
• Колико је гледаоцима 
битна продукција, а колико 
сценарио? Видљив је ква-
литет у односу на почетке, у 
техничком и сваком другом 
погледу, али није ли на крају 
прича оно што држи пажњу, 
наравно уз глумачке извед-
бе?
- Јесте, публика се веже за ли-
кове. Неки ликови су се про-
мијенили у односу на саме 
почетке, али су углавном 
остали они исти њихови ка-
рактери. Што се тиче продук-
ције, осјетно је побољшање, 
па и то знају прокоментариса-
ти гледаоци. Међутим, њима 
је најважније да је ту главни 
лик. Он им је најсмјешнији. 
Да нема Пиксија, не би то 

било онакво “Добро јутро, 
комшија”, како га публика 
доживљава. Међутим, сва-
ко има свог миљеника. То 
знамо, јер нам стално дола-
зе људи. Имали смо током 
снимања по 30-40 гледалаца 
који стоје са стране и прате. 
Долазе из разних крајева. 
Некад смо их морали и уми-
ривати, да не би ометали ток 
снимања.
• Одакле долазе?
- Највише из бихаћког краја, 
а има их и из Хрватске и Ср-
бије. Предњачи дијаспора, 
углавном из БиХ и Хрватске. 
• Колико Вас, код осмишља-
вања заплета, инспирише 
наша реалност, мада се од 
комедије, у суштини, оче-
кује бијег од стварности?

- Понекад, у разговору с не-
ким људима, дођем у ситу-
ацију да се правдам, јер ми 
кажу да исмијавам Козарча-
не ликовима из “Комшије”. 
Тешко је људима објасни-
ти да је то комедија и шта 
год ја направио, некоме ће 
сметати. Међутим, већина 
не размишља тако. Приче 
су такве да се могу смисли-
ти било гдје, и у Шумадији, 
Славонији, Војводини, Бос-
ни, али стицајем околности, 
глумци су у највећем броју с 
овог подручја, па смо радњу 
смјестили у Крајину. Иначе, 
бјежао сам од тог неког фи-

лозофског хумора. Код мене 
је реални хумор, гдје гледа-
лац не размишља о томе шта 
је глумац рекао, већ се одмах 
смије. Менталитет нашег чо-
вјека је такав и он воли такав 
хумор. 
• До замора материјала не-
кад мора доћи, а овај проје-
кат је дуговјечнији него што 
сте на почетку могли и прет-
поставити. 
- Укупно су урађене 92 при-
че, укључујући и серију и 
филмове. Е, да ми је то неко 
рекао када сам почео писа-
ти! Након првог серијала, 
добио сам уносну понуду од 
једне познате компаније да 
потпишем уговор за 80 епи-
зода. Из страха да нећу моћи 
написати толико епизода, 

одбио сам, мада је понуда 
била више него великодуш-
на, са трипут већим буџетом 
од дотадашњег.  Онда су ме 
са БН-а молили да урадим 
бар 10 епизода. Кажем да не 
могу, радићемо филм и то 
је довољно. Међутим, нису 
одустајали и одлучим да пи-
там глумце за мишљење. 
Редом сам их звао, надајући 
се да ће бар неко од глумаца 
да одустане. Али нико није 
одустао, чак су се многи ра-
довали, не толико због хо-
норара, него више због дру-
жења. За неке је „Комшија“ 
био одскочна даска. Чак су и 

натуршчици, који су се поја-
вили у некој од епизода, кас-
није снимили неке рекламе.
• Ваши почеци везани су за 
новинарство. Дуги низ годи-
на сте провели у тој бранши, 
као радник наше медијске 
куће, ИПЦ „Козарски вјес-
ник“. Како је дошло до тог 
заокрета у каријери?
- Новинар у „Козарском“ сам 
био 25 година. Међутим, до-
шло је до засићености но-
винарством, па сам кренуо 
у другом смјеру. Ипак, за-
хваљујући ТВ Приједор, имао 
сам прилику да се опробам у 
овом другом креативном по-
слу, јер је мени био препуш-
тен забавни програм. Тако 
сам кренуо да експеримен-
тишем, али искрено, нисам 

ни сам знао да могу овако 
писати.
• Постоје ли неки посеб-
ни ритуали који прате 
смишљање нових заплета?
- Необично је да најмање 
могу да пишем код куће. По-
требно ми је да се осамим и 
негдје одем. У тој стваралач-
кој рутини, обично устајем 
веома рано, око пет ујутро, 
изађем на терасу и “поздра-
вим” сунце које се рађа. Ју-
тарња кафица је обавезна, а 
онда сједам за компјутер и 
почињем писати. Некад ин-
спирација долази глатко, не-
кад мало спорије. 

Перо Шпадић, сценариста једне од најпопуларнијих домаћих комедија

ОБЈАШЊАВАМ ЉУДИМА ДА "КОМШИЈОМ" 
НЕ ИСМИЈАВАМ КОЗАРЧАНЕ
Недавно је завршено снимање 10. филма и пете сезоне серије “Добро јутро, комшија”. 
Филм ће своју ТВ премијеру имати 6. јануара, док ће, након тога, сваке недјеље 
бити емитоване нове епизоде серије. Глумачка екипа је провјерена, уз неке 
нове епизодисте, рекао је за “Козарски вјесник” сценариста Перо Шпадић. 
Он је открио и дио филмског заплета ове популарне домаће комедије. 

БИЦИКЛОМ ИЗ БИХАЋА 
ЗБОГ “ДОБРО ЈУТРО, КОМШИЈА”

О популарности “Комшије” говоре и бројни посјетиоци 
који често обилазе локацију у Горњим Орловцима, гдје 
су снимани филмови и серија. Било је ту неријетко људи 
из дијаспоре и оних који су брачне другове пронашли у 
иностранству. Ни језичка баријера, како су рекли, није 
спречавала њихове супружнике и дјецу да редовно пра-
те заплете ове домаће комедије. Један вјерни гледалац 
није жалио труда ни зноја да бициклом пређе бројне ки-
лометре од Бихаћа до Приједора, да би дошао на мјесто 
снимања. Док год ова домаћа франшиза може рачунати 
на такве фанове, творци филма и серије у својеврсној су 
обавези да их испоштују снимањем нових наставака.

У јануару пред гледаоцима нови заплети
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Текст:  Зоран Совиљ

Пoжњeвeнo је oглeднo пoљe 
сoje на школској економији у 
Туковима, кojу су нa jeднoм 
хeктaру зaсиjaли ученици 
Пoљoприврeднo-прeхрaм-
бeне шкoле у сарадњи са 
Oдjeљeњeм зa пoљoпри-
врeду и рурaлни рaзвoj. Oкo 
80 учeникa другoг, трeћeг 
и чeтвртoг рaзрeдa учeст-
вoвaлo je у припрeми и зa-

сиjaвaњу сoje, штo им je 
уjeднo биo прaктични диo 
нaстaвe. Дaниjeл Кeсић 
je учeник трећег рaзрeдa 
aгрoтeхничкoг смjeрa, бaви сe 
плaстeничкoм прoизвoдњoм 
и кaжe дa учeницимa oвaквa 
врстa oглeдних пoљa и прaк-
тичнe нaстaвe мнoгo знaчи. 
“Нaмa oвo мнoгo знaчи зaтo 
штo крoз oвaj рaд глeдaмo 
кaкo би мoгли нa нaшим 

имaњимa тo примиjeнити. 
Већ се бавим плaстeнич-
кoм прoизвoдњoм и плaни-
рaм je прoширити. Moждa 
сe кaсниje oдлучим и зa 
прoизвoдњу сoje”, кaжe Кe-
сић. 
Прoфeсoр стручних прeдмeтa 
у Пoљoприврeднo-прeхрaм-
бeнoj шкoли Joвaнкa Дрaжић 
истичe дa je oглeднo пoљe 
дoбрa приликa дa сe види 

кoja сoртa сoje je нajбoљa 
у услoвимa приjeдoрскoг 
пoљa. Oнa дoдaje дa je oглeд-
нo пoљe нajбoљи нaчин дa 
сe учeницимa пoкaжe кaкo 
изглeдa прoцeс прoизвoдњe 
сoje. 
У градском Oдjeљeњу зa 
пољoприврeду и рурaл-
ни рaзaвoj истичу дa je 
прoизвoдњa сoje у пoрaсту и 
дa je oглeднo пoљe нajбoљи 

пoкaзaтeљ кoje сoртe oд-
гoвaрajу врeмeнским услo-
вимa у oвим крajeвимa. 
“Oвaj нaш oглeд je зaсиjaн 
29. мaja. Врeмeнски услoви 
нaм нису дoзвoлили дa тo 
урaдимo нa вриjeмe, a нaкoн 
жeтвe ћeмo, пoрeд увидa у 

сoртнe кaрaктeристикe,  дoћи 
и дo зaкључкa кaкo су oвa гo-
динa и врeмeнски услoви ути-
цaли нa принoс сoje из истe 
или рaзличитe групe зрeњa”, 
рекао је Жарко Тубин, начел-
ник овог одјељења.
Сjeтву oглeднoг пoљa сoje 
пoмoглo je и Mинистaрствo 
пoљoприврeдe, вoдoпри-
врeдe и шумaрствa РС. У 
Пoљoприврeднo-прeхрaм-

бeнoj шкoли нaдajу се дa ћe 
сaрaдњa бити нaстaвљeнa 
и дa ћe и убудућe рaдити 
сличне oглeдe кaкo би пoд-
стaкли учeникe дa нa свojим 
имaњимa ширe знaњa кoja 
стeкну у тeoриjскoм и прaк-
тичнoм диjeлу нaстaвe. 

Текст:  Деборах Совиљ 

Чланови Ловачког удружења 
“Љубија” окупили су се на 
традиционалним ловачко-
спортским играма којима је, 
овог пута, домаћин била сек-
ција “Цикоте-Југовци”. Ловци 
из свих шест секција ЛУ “Љу-
бија” такмичили су се у пет 
дисциплина: бацању камена 
с рамена, повлачењу коноп-
ца, трчању у врећама, фуд-
балу и шаху. Резултат је био 
у другом плану, а најважније 
је било дружење. Оваквим 
окупљањима радо се одази-
ва 85-годишњи Вили Бецнер, 
који се може похвалити ло-
вачким стажом од преко шест 
деценија. Члан је секције “Во-
лар”. 
“Међу најстаријима сам, али 
још увијек могу ићи у лов. За 
мене је веома лијеп осјећај 
кад дођем овдје, међу ловце, 

на ово дружење. Учествовао 
сам на претпрошлом такми-
чењу и био најбољи у гађању 
глинених голубова. Од десет 
голубова, погодио сам де-
вет”, каже Бецнер.
Тамара Малић била је једи-
на дјевојка међу учесницима 
спортско-ловачких игара. Так-
мичила се у трчању у врећа-
ма и играла је шах. Већ три 
године је дио подмлатка сек-
ције “Миска Глава”, а ловачке 
гене је наслиједила од оца 
Драгана.
“Редовно долазим са братом 
и татом на овакве манифе-
стације. И моја сестра је члан. 
Нас двије смо једине дјевојке, 
али то није важно, битно је да 
нам је лијепо.  Била сам и у 
жирију на котлићијади у Ми-
ској Глави, коју је организо-

вала наша секција, а сад сам 
по први пут учествовала на 
ловачко-спортским играма”, 
рекла је Тамара.
Домаћини из секције “Цико-
те-Југовци” задовољни су од-
зивом и добром атмосфером 
на ловачко-спортским игра-
ма.
“Учествовало је око 180 лова-
ца, по тридесетак из сваке од 
шест секција. Ово су традици-
оналне игре које и домаћи-
нима и учесницима много 
значе”, рекао је Саша Марче-
та, предсједник секције “Ци-
коте-Југовци”.
Ловачко удружење “Љубија” 
једно је од најактивнијих 
од дванаестак удружења са 
подручја приједорске регије. 
Осим традиционалних спор-
тских игара, препознатљиви 
су и по котлићијади у Миској 
Глави, која се одржава већ 17 
година.
“Настојимо сад да органи-
зујемо један меморијални 
турнир у Љубији, гађање 
глинених голубова. Поред 
тога, волимо и отићи у госте 
и угостити друге. Ове године 
смо били на разним манифе-
стацијама: на “Здравофесту” 
у Градишци гдје смо освоји-
ли пет првих мјеста, затим у 
Дринићу, док смо на Данима 
зиме на Козари, у сарадњи 
са Градском управом, скуха-
ли 1.200 ловачких котлића за 
посјетиоце ове манифеста-
ције”, рекао је Живко Бабић, 
предсједник ЛУ “Љубија”. Он 
је подсјетио да имају и орга-
низован лов на штеточине, 
којем се ловци одазивају у 
великом броју.
Ловачко удружење „Љубија“ 
има 293 члана.  

Пoжњeвeнo oглeднo пoљe сoje

OЧEКИВAН ПРИНOС УЗ OЧEКИВAН ПРИНOС УЗ 
ДРAГOЦJEНA ИСКУСTВAДРAГOЦJEНA ИСКУСTВA

Ученици са професорком Јованком Дражић

Удружење ловаца “Љубија”

ОДРЖАНЕ ОДРЖАНЕ 
ЛОВАЧКО - СПОРТСКЕ ИГРЕ ЛОВАЧКО - СПОРТСКЕ ИГРЕ 

Ловци бодрили своје фаворите
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Текст:  Мирјана Шодић 

Инспектори Пореске упра-
ве Републике Српске поја-
чали су рад на терену када 
је у питању контрола про-
мета преко фискалних каса. 
Тако је у првих шест мјесе-
ци ове године, у Српској 
извршено 1.919 контрола. 
Незаконитости су утврђене 
у 759 случајева, а изрече-
не су казне у износу од 
3.092.500 КМ. 
Највише посла ин-
спектори су имали 
у Бањалуци, До-
боју и Бијељи-
ни. У Приједору 
је нешто боља 
ситуација, гдје 
није изречена 
ниједна мје-
ра привре-
мене забране 
о б а в љ а њ а 
дјелатности. 
“На подручју 
које покрива 
Подручни цен-
тар Приједор По-
реске управе Репу-
блике Српске, у првих 
шест мјесеци ове годи-
не извршено је 275 контр-
ола евидентирања промета 
преко фискалних каса, те је 
због утврђених неправил-
ности издато 97  прекршај-
них налога, на укупан износ 
казне од 275.000 КМ. С об-
зиром да су сви санкцио-
нисани порески обвезници 
уплатили износ изречене 
казне у остављеном року 
од 72 часа, није било по-
требе за привременом за-

браном обављања дјелат-
ности у трајању од 15 или 
30 дана», рекао је Предраг 
Пуђа, помоћник директора 
Пореске управе РС, Подруч-
ни центар Приједор.
Дигитализација посло-
вања је императив у даљој 
борби против сиве еконо-
мије и н е -

л о ј а л -
не конкуренције, која ће 
обезбиједити висок ниво 
транспарентности финан-
сијских трансакција по-
словних субјеката, истичу у 
Привредној комори. 
“То ће у будућности довести 
до још већих могућности за 
додатне механизме контр-

оле и већу финансијску 
дисциплину, а такође ће 
бити повезано и са одређе-
ним правима која привред-
ни субјекти могу остварити, 
као што су подстицаји, по-
реске олакшице и слично. 
С друге стране потрошачи 
који не преузму фискалне 
рачуне, себе доводе у по-
зицију да не могу да ост-

варе права по Закону о 
заштити потрошача 

РС», истакла је 
Дијана Ђаковић, 

руководилац 
приједорске 

канцеларије 
Подручне 
привред-
не комо-
ре Бања-
лука. 
Из По-
р е с к е 
у п р а в е 
п о з и в а ј у 

п о р е с к е 
обвезнике 

да поштују 
законске про-

писе у овој об-
ласти, а грађане 

да случајеве неизда-
вања фискалних рачуна 

пријаве путем мејл адресе 
kontakt@poreskaupravars.
org или на бројеве телефо-
на истакнуте на интернет 
страници Пореске упра-
ве. Наглашавају да циљ 
није кажњавање пореских 
обвезника, већ њихово 
увођење у легално посло-
вање и сузбијање нелојал-
не конкуренције.

Текст:  Мирјана Шодић 

У Приједору је одржана јав-
на расправа о Нацрту одлуке 
о комуналној накнади, који је 
Скупштина града Приједора 
усвојила 4. маја ове године.  
Нацрт одлуке био је на јавном 
увиду од 13. до 26. септембра.
“Планирали смо, након ове 
јавне расправе, да грађанима 
дамо рок још неколико дана 
да могу и писмено да подне-
су своје сугестије и мишљења, 
како би се овај документ на-
шао на Скупштини града”, ре-
као је Бранко Шврака, шеф Од-
сјека за комуналне послове и 
заштиту животе средине. 
Овом одлуком уводи се оба-
веза плаћања комуналне нак-
наде за кориштење објеката и 
уређаја заједничке комуналне 
потрошње и прописују основе 
и мјерила на основу којих се 
одређује висина комуналне 
накнаде, те обрачун и рокови 
плаћања. Сви заинтересовани 
који су присуствовали јавној 
расправи,  изнијели су своје 

приједлоге и сугестије. 
“Свакако мислим да грађани 
треба да знају шта је то ко-
мунална накнада. Затим, гдје 
ће се трошити та средства, ко 
управља њима, како се доно-
си висина коефицијента зоне, 
опремљености, цијена бода и 
како ћемо то плаћати. Ко рас-
полаже тим средствима кроз 
програм заједничке комунал-
не потрошње, с тим да кому-
нална накнада дефинише неке 
друге области, не само оно 
што је било досад у заједнич-
кој комуналној потрошњи. Ми-
слим да ће бити мало погубно 
за грађане када добију само 
рјешење у којем стоји да су у 
потреби плаћања комуналне 
накнаде, а да нису упознати о 
чему се ради”, рекла је Мури-
са Марић, извршни директор 
Удружења грађана «ДОН». 
Обвезници плаћања комунал-
не накнаде су власници или 
закупци стамбеног, пословног 
или другог простора, као и но-
сиоци станарског права.

Текст:  КВ

У Мега маркету ‘’Примере’’ 
за викенд је одржана про-
моција и дегустација месних 
прерађевина ‘’Шишовић’’ са 
бесплатном роштиљадом за 
посјетиоце ‘’Примере’’. На-

шли су се ту ћевапи, коба-
сице, пљескавице, те остали 
производи поменуте месне 
индустрије. Приједорчани су 
имали прилику да уживају у 
дегустацији свега онога што 
је припремано на роштиљу. 
Маркет ‘’Примере’’ са сва-

кодневно ниским цијенама 
жели да свим купцима пру-
жи велику понуду од преко 
2.500 артикала. Циљ је одр-
жати трајно ниске цијене, а 
седмичне акције су искљу-
чене, јер је обезбијеђена 
широка лепеза производа са 

трајно ниским цијенама. Све 
како би се купцима омогући-
ла уштеда у кућном буџету. 
У будућности, представници 
маркета ‘’Примере’’ желе да 
повећају број артикала како 

би купцима пружили пуну 
логистику за снабдијевање. 
Мега маркет ‘’Примере’’ на-
лази се у Улици Првог маја, 
Свале - Приједор. 

ИЗДАВАЊЕ ФИСКAЛНИХ РАЧУНА 
ПОД ЛУПОМ ИНСПЕКТОРА

ОДРЖАНА ЈАВНА 
РАСПРАВА О 

КОМУНАЛНОЈ НАКНАДИ

 Са јавне расправе

У МАРКЕТУ ‘’ПРИМЕРЕ’’ ПРОМОВИСАНЕ МЕСНЕ 
ПРЕРАЂЕВИНЕ ‘’ШИШОВИЋ’’

Дегустација месних прерађевина
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Текст:  Ведрана Нишевић

Представници Удружења 
родитеља дјеце са аутизмом 
‘’Дуга’’ из Градишке посјети-
ли су Удружење грађана за 
помоћ и подршку лицима 
и породицама лица са ати-
пичним развојним каракте-
ристикама ‘’Плави балон’’. 
Говора је било о међусобној 
сарадњи и подршци. 

“Веома је важно да прво ро-
дитељи прихвате да дијете 
има потешкоће и да су на-
шли неко сигурно мјесто гдје 
се могу јавити за било какву 
подршку, савјет, разговор и 
да буду упорни у смислу да 
их анимирају, да промовишу 
Удружење, да те информа-
ције дођу до родитеља’’, ре-
кла је Сенка Кулаш, логопед у 
Удружењу ‘’Дуга’’. 
Удружење ‘’Дуга’’ из Градиш-

ке ради од 2016. године, док 
је ‘’Плави балон’’ основан 
прије годину дана. 
‘’Имамо радионице за дје-
цу, за њихову браћу и се-
стре, психолошке радионице 
за родитеље, активности у 
коњичком клубу у Градишци. 

Мислим да је то спектар ак-
тивности који помаже нашим 
корисницима, а који није 
везан само за дјецу са по-
тешкоћама у развоју, него за 
цијелу породицу’’, нагласио 
је Саша Касагић, предсједник 
Удружења родитеља дјеце са 

аутизмом ‘’Дуга’’ из Градиш-
ке. 
Циљ је да се приједорско 
удружење ‘’Плави балон’’ 
развија у наредном периоду 
и омогући све оно што је по-
требно да би могли пружити 
помоћ дјеци са потешкоћама 
у развоју и њиховим породи-
цама. 
‘’Дали су нам савјете којим 
путем да идемо и да буде-
мо што успјешнији. Трудиће-
мо се да омогућимо све оно 
што смо замислили’’, рекао је 

Војин Нишевић, предсједник 
Удружења ‘’Плави балон’’, 
Приједор. 
Подршка Удружењу ‘’Плави 
балон’’ неће изостати ни од 
Градске управе Приједор, а 
14. октобра у кафићу ‘’Пред-
узеће’’ биће организована  
хуманитарна свирка. Сва 
прикупљена средства биће 
усмјерена за набавку потреб-
не опреме поменутом прије-
дорском удружењу. 

Подршка дјеци са потешкоћама у развоју и њиховим породицама

"ДУГА" ИЗ ГРАДИШКЕ У ПОСЈЕТИ "ПЛАВОМ БАЛОНУ" У ПРИЈЕДОРУ
Драгана Миловановић, логопед у Удружењу ‘’Плави ба-
лон’’, истакла је да ће се у наредном периоду посветити 
радионицама које су дио ‘’Рилоуд’’ пројекта, те да ће 
се на тај начин родитељи упознати са правима која им 
слиједе по закону. Планирано је, како наводи Милова-
новићева, и психолошко оснаживање кроз психолошке 
радионице, тако да се надају на ће на тај начин привући 
што већи број родитеља.

Текст:  Зоран Совиљ

Прeд крaj гoдинe грaђaни 
имajу мoгућнoст дa прo-
миjeнe пoрoдичнoг дoктoрa, 
гинeкoлoгa и пeдиjaтрa. 
Бeз нaвoђeњa рaзлoгa и 
кoмпликoвaнe прoцeдурe, 
рeдoвaн рoк зa тo су зaдњa 
три мjeсeцa у гoдини. Кoд 
нoвoизaбрaнoг дoктoрa, oси-
гурaници мoгу дa oдлaзe нa 
прeглeдe oд пoчeткa нaрeднe 
гoдинe. Укoликo сe нoвoизa-
брaни дoктoр нaлaзи у истoj 
здрaвствeнoj устaнoви кao 

и прeтхoдни, oсигурaници 
нa прeглeдe мoгу ићи oдмaх 
нaкoн прoмjeнe. 
“Прoцeдурa je jeднoстaвнa. 
Пoтрeбнo je дa сe jaвe у цeн-
трaлни oбjeкaт Дoмa здрaвљa 
Приједор, рaдним дaнoм oд 
7 дo 15 чaсoвa, у кaнцeлaриjу 
брoj 52, гдje ћe дoбити 
oбрaсцe кoje ћe oвjeрити 
кoд нoвoизaбрaнoг дoктoрa, 
a нaкoн тoгa их oвjeрити у 
нaдлeжнoj кaнцeлaриjи Фoн-
дa здрaвствeнoг oсигурaњa. 
Дoктoрa je мoгућe прoмиje-
нити и нaкoн oвoг пeриoдa, 

aли сaмo сa oдрeђeним рaз-
лoзимa и тaдa je прoцeдурa 
кoмпликoвaниja. Јaвнa 
здрaвствeнa устaнoвa Дoм 
здрaвљa Приjeдoр пoзивa 
свe грaђaнe кojи сe нису рe-
гистрoвaли, дa тo учинe дo 
крaja гoдинe, jeр сe нa oснoву 
брoja рeгистрoвaних грaђaнa 
угoвaрajу срeдствa зa здрaв-
ствeну зaштиту зa слeдeћу 
гoдину”, кaжe Ивaнa Шaлaбa-
лиja из Службe зa oднoсe сa 
jaвнoшћу Дoмa здрaвљa.  

У TOКУ ПEРИOД ЗA ПРOMJEНУ ПOРOДИЧНOГ ДOКTOРA

Текст:  Ведрана Нишевић

Ватрогасни савез Републи-
ке Српске, у координацији 
са Територијалном  ватро-
гасно-спасилачком једини-
цом Приједор, организо-
вао је манифестацију ‘’Дан 
отворених врата’’. 

‘’Жељели смо да прикаже-
мо сву опрему коју посје-
дују ватрогасне јединице, а  
која је већином набављена 
преко пројеката Ватрогас-
ног савеза РС. Грађани су 
видјели чиме располаже-
мо и шта можемо уради-
ти у одређеној ситуацији’’, 
навео је Горан Стојаковић, 
предсједник Ватрогасног 
савеза Републике Српске. 
‘’Дан отворених врата’’ при-
лика је да се укаже на зна-
чај послова које обављају 
ватрогасци, а који нису ни-
мало једноставни.
‘’Циљ је да се наши грађа-
ни упознају о неопходности 

противпожарне заштите, 
а сви су дужни да воде ра-
чуна о томе’’, додао је Ра-
дован Мартић, старјешина 
Територијалне ватрогасно-
спасилачке јединице При-
једор. 
Октобар је мјесец заштите 
од пожара, због чега је бит-
но да се укаже на значај ове 
теме, али и искаже захвал-
ност свим ватрогасцима, 
поручују из Градске управе 
Приједор.
‘’Ово је занимљива прили-
ка да грађани виде чиме то 
наши ватрогасци распола-
жу, да видимо зашто им је 
потребна неопходна опре-
ма. Ово што организују по-
себно је интересантно за 
наше најмлађе’’, рекао је 
Жарко Ковачевић, замјеник 
градоначелника Приједора. 
На тргу су били ватрогасци 
из Бање Луке, Градишке, 
Лакташа, Прњавора, Мр-
коњић Града, Козарске Ду-
бице и Новог Града. 

ВАТРОГАСЦИ ОРГАНИЗОВАЛИ "ДАН ОТВОРЕНИХ ВРАТА"
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Текст:  Мирјана Шодић 

“Свијет у боји”, назив је из-
ложбе ликовних радова 
корисника Дневног центра 
“Невен”, која је отворена 
у просторијама овог удру-
жења. На изложби су пред-
стављене слике, цртежи и 
скулптуре.
У протеклих шест мјесеци 
реализоване су 22 ликовне 
радионице, а осим у просто-
ријама Удружења, корисници 
су имали прилику да стварају 
радове и на отвореном, на 
Малом градском тргу и у На-
ционалном парку “Козара”, 
рекла је Марија Добријевић, 
академски сликар и водитељ 
радионица.
“Био је заступљен индивиду-
ални и групни рад. Корисни-
ци су на радионицама имали 
прилику да цртају и сликају. 
Ове године смо увели и мо-
деловање са глином. Тако да 
смо изложили и скулптуре 
које су настале током рада на 

овим радионицама”, додала 
је она.
Циљ изложбе је мотивација 
ових младих људи, те пред-
стављање њихових способно-
сти и вјештина широј јавно-
сти и укључивање у локалну 
заједницу, рекла је Весна Бе-
рић, предсједник Удружења 
родитеља дјеце са посебним 
потребама “Невен”.
“Ријеч је о четвртој изложби 
ликовних радова корисни-
ка Дневног центра ‘Невен’.
Пројекат који финансира Ев-
ропска унија у БиХ и Град При-
једор у оквиру грант шеме 
пројекта "ЛИНК за сарадњу". 
Овај пројекат за кориснике 
значи много, као и за нас у 
удружењу”, додала је она.
Изложбу је посјетио Алексан-
дар Миљешић, вршилац дуж-
ности начелника Одјељења 
за културу, међународну са-
радњу, спорт и невладине ор-
ганизације, који је истакао да 
локална заједница мора да 
буде поносна на ове младе 

људе, којима треба пружити 
подршку.  
“Да буду што више укључе-
ни у друштво. Да им пружи-

мо прилику да искажу своја 
осјећања. Град Приједор ће 
и убудуће пружати подршку 
овом удружењу”, рекао је 

Миљешић.
Удружење “Невен” броји око 
400 корисника.

Текст:  Бојана Мајсторовић

Српско културно-умјетничко 
друштво „Др Младен Стоја-
новић“ из Приједора уписује 
нове чланове у све секције. 
Они који су чланови овог 
друштва дуже од деценије, 
али и они који су ту тек пар 
година, наводе да су много 
научили о традицији, скло-
пили чврста пријатељства, 
те обишли бројне свјетске 
дестинације. 
Већ 12 година, Ана Станар је 
у СКУД-у у којем игра и пјева.
„Од игара највише волим 
‘Западну Србију’, иако то не 
изводимо често. Веома ми 
се свиђа што смо сви блиски 
и што много путујемо“, рекла 

је она.
Данило Кешин, који је члан 
овог друштва око годину 
дана, сматра да би од раног 
дјетињства требало посве-
тити више пажње традицио-
налним играма. 
„У СКУД-у волим друштво и 
путовања. Прошле године 
били смо у Турској, а ове у 
Португалу. Од игара бих нај-
више издвојио ‘Косовско По-
моравље’“, прича Кешин.
Да је љубав према фолклору 
нешто посебно, доказ су чла-
нови који, и поред бројних 
обавеза, увијек нађу време-
на за ову активност. Међу 
њима је и Теодора Тодоровић 
која је 13 година члан СКУД-а 

„Др Младен Стојановић“.
„Члан сам фолклорне секције 
и исто тако женске вокалне 
групе. Тренутно студирам, 
али стижем да будем редо-
ван члан, јер фолклор је дио 
мене и не треба да трпи 
због других обавеза“, 
сматра Тодоровићева.
Стручни сарадник и во-
дитељ група Милан Рауш, 
члан је СКУД-а «Др Мла-
ден Стојановић» већ 
четврт вијека. Нада 
се да ће то бити још 
дуго. Ово друштво 
се, по ријечима 
кореографа Мла-
дена Радића, 
може похва-

лити са четири овогодишње 
премијере.
„Имамо велику потребу да 
што више дјеце привучемо 
нашем друштву да се баве 
фолклором, јер је то у дана-
шње вријеме једна од ријет-
ких активности  која дјеци 
даје нешто друго. Ми ради-
мо на социјализацији дјеце, 
побољшавамо њихову мо-
торику. Поред свих спортова 

којима дјеца могу да 
се баве у ванна-

ставним активно-
стима, фолклор је 
један од бољих“, 
тврди Радић.

Секретар СКУД-
а „Др Младен 
Стојановић“ 
Н е б о ј ш а 

Алексић на-
води да су 
све секције 
у пуном 
п о г о н у , 

односно фолклор са свим 
својим групама, вокална гру-
па, тамбурашки и народни 
оркестар, те да примају нове 
чланове у све секције.
Врата овог друштва отворена 
су за све грађане узраста из-
над пет година, истиче пред-
сједник СКУД-а „Др Младен 
Стојановић“ Мара Ећим.
„Нема љепшег мјеста и љеп-
шег начина да се сачува мла-

дост и да се нешто научи. 
Уче се наше старе игре, ту 
је дружење и наши чланови 
наступају у бројним земља-
ма. Дођите, видите гдје смо 
и одаберите оно што вам  
највише одговара“, поручује 
Ећимова.
Ово друштво има око 400 
чланова. Наредног мјесеца 
путују у Беч, а у плану имају и 
нову кореографију, “Игре из 
Ниша”. Жеља им је да у своје 
друштво поново врате хорску 
секцију.  

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА КОРИСНИКА ДНЕВНОГ ЦЕНТРА "НЕВЕН"

Упис нових чланова у СКУД-у "Др Младен Стојановић" 

ЧУВАЈУ ТРАДИЦИЈУ, УЖИВАЈУ У ДРУЖЕЊУ 
И ПУТУЈУ ПО СВИЈЕТУ

Са пробе 

Мара Ећим
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Текст:  Ведрана Нишевић

Приједор може да се поноси 
својом омладином. Доказ 
томе је и петнаестогодишња 
Калина Одицки која се са 
Интернационалног музичког 
фестивала у Београду врати-
ла са освојеним трећим мје-
стом. 
‘’Тако лако’’ назив је нумере 
са којом се Калина Одицки 
представила на Интернацио-
налном музичком фестивалу 
у Београду. У конкуренцији 
100 такмичара из 12 земаља, 
успјела је да освоји треће 
мјесто. 
‘’Прва фаза такмичења била 
је онлајн и такмичари са 
више од 92 бода, прошли су у 
финале. Добила сам позив за 

престижни фестивал за март 
наредне године на Малти, а 
селекторка фестивала Зори-
ца Нинковић одабрала ме је 
за интернационални тим који 
ће се од сљедеће године так-
мичити на многим свјетским 
фестивалима’’, прича Калина. 
Калина је музику завољела 
још од малих ногу. Похађала 
је Музичку школу и свирала 
клавир. 
‘’Почело је од раног дјетињ-
ства када сам кренула на 
дјечији хор ‘Вилењак’ па се 
то тако развијало и кроз Му-
зичку школу, па ‘Ђурђевдан-
ски фестивал’, затим ‘Балкан 
фест’ те друга такмичења и 
фестивали. Већином сам уче-
ствовала на онлајн фестива-
лима’’, додаје Одицки. 

Калина је ученица првог раз-
реда Гимназије ‘’Свети Сава’’ 
и то јој је тренутно приори-
тет. Тренира и кошарку и, 
како каже, све стиже, јер ор-
ганизација је најбитнија.
‘’Одличан сам ученик. Надам 
се да ће тако и остати. Кошар-
ку играм већ четири године, 
али дан увијек почињем и за-
вршавам уз пјесму’’, наводи 
Калина. 
Међународни фестивал у Бе-
ограду на којем је учествова-
ла и ова млада Приједорчан-
ка, посвећен је борби против 
рака код дјеце, у сарадњи са 
настаријим удружењем у Ср-
бији и региону, који се бави 
овом проблематиком.

Текст:  КВ 

Женски камерни хор “А 
Виста” из Приједора, под 
диригентском палицом 
Бранке Настић, учество-
вао је на 8. Међународ-
ном фестивалу хорова у 
Херцег Новом, гдје су, у 
конкуренцији 26 хорова 
и преко 850 учесника из 
БиХ, Србије, Црне Горе, 
Хрватске, Словеније, Ру-
муније, Бугарске и Гру-
зије, освојили бронзану 
медаљу у категорији жен-
ских и мушких камер-
них састава. Фестивал је 
трајао од 6. до 8. октобра. 

Стручни жири у саставу: 
др Милена Ињац, Јасенка 
Остојић и Тамара Адамов 
Петијевић, приједорском 
хору је, осим награде, 
дао конкретне савјете и 
препоруке, уз подршку за 
будући рад. Хор “А Виста” 
већ неколико година дје-
лује у склопу Удружења 
за очување традиције 
Приједор. Ово путовање 
реализовано је уз зала-
гање самих чланица и 
несебичну помоћ при-
једорских привредника, 
истиче се у саопштењу 
овог удружења.

"А ВИСТИ" БРОНЗА НА МЕЂУНАРОДНОМ ФЕСТИВАЛУ 
ХОРОВА У ЦРНОЈ ГОРИ

Калина Одицки за ‘’Козарски вјесник’’ прича да 
јој музика испуњава душу. Сматра да сваки чо-
вјек, у свему што ради, треба да има емоцију, а 
то нарочито важи у свијету музике.

Успјех младе Приједорчанке у Београду

КАЛИНИ ОДИЦКИ ТРЕЋЕ МЈЕСТО НА 
МЕЂУНАРОДНОМ МУЗИЧКОМ ФЕСТИВАЛУ
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Текст:  Мирјана Шодић 

Почетком сезоне гријања, 
грађани се често сусрећу 
са проблемом зачепљеног 
димњака. Димњачари ових 
дана имају пуне руке посла, 
иако би чишћење димњака 
требало бити ријешено при-
је почетка јесени.
“Грађани требају обратити 
пажњу да огрев буде сув. 
Пећи не смију да се пригу-
шују, а димњаци треба да 
се чисте једном годишње, 

најбоље у љетном периоду 
када се не ложи”, рекао је 
димњачар Жељко Шпирић.   
Грађани никада не би треба-
ло да чисте димњаке сами. 
Уколико примијете да се 
димњак запалио, треба да 
позову ватрогасце на број 
123. 
“Уколико се ради о зајед-
ници етажних власника и 
објектима гдје има више 
станара, у случају пожара, 
обавезно треба обавијести-

ти остале станаре, јер може 
доћи до појаве отровног гаса 
угљен-моноксида. Уколико 
се дим појави у просторији, 
грађани не смију улазити 
у ту просторију, а уколико 
нема дима, ако могу прићи 
пећи, требају престати са 
ложењем ватре и пригушити 
доток ваздуха. Не отварати 
мала враташца за чишћење 
димњака. Уколико је дошло 
до пожара, не покушава-
ти гасити водом, јер може 
доћи до пуцања димњака. 
Након што ватрогасци завр-
ше интервенцију, добро би 
било позвати димњачаре да 
провјере да ли је дошло до 
оштећења димњака и ди-
моводних канала”, појаснио 
је Радован Мартић, старје-
шина Територијалне ватро-
гасно- спасилачке јединице 
Приједор. 
Ове године приједорски ва-
трогасци имали су 36 интер-
венција на гашењу ове врсте 
пожара. Стога и апел грађа-
нима да због властите сигур-
ности пусте димњачаре да 
раде свој посао. 

Текст:  Ведрана Нишевић

У току су завршни јесењи 
радови у пољопривреди, 
па је повећано и присуство 
трактора на јавним путе-
вима. Због тога Полицијска 
управа Приједор реализује 
регионалну акцију појачане 
контроле учешћа трактора у 
саобраћају.
‘’Циљ је спријечити сао-
браћајне незгоде у којима 
учествује ова врста возила. 
У првих девет мјесеци ове 
године догодило се 11 не-
срећа у којима су учество-

вали возачи трактора, на-
жалост и једна са смртном 
посљедицом на подручју Но-
вог Града. Адекватна је реа-
лизација наведене акције, а 
све у циљу како би се зашти-
тили животи ових учесника 
у саобраћају, као и учесника 
других категорија возила’’, 
нагласио је инспектор за 
безбједност саобраћаја у 
Полицијској управи Прије-
дор, Драгоја Црногорац. 
Из Полицијске управе упути-
ли су још једном апел свим 
возачима да поштују сао-
браћајна правила и прописе.

НА ВРИЈЕМЕ ОЧИСТИТИ ДИМЊАКЕ ТРАКТОРИСТИ, ОПРЕЗ!

Текст:  Гордана Каурин

Измјене Закона о ПДВ-у, који-
ма се донације хране пред 
истеком рока ослобађају 
плаћања овог намета, важан 
су корак за Босну и Херцего-
вину у борби против сиро-
маштва и смањења бацања 
хране. Прва донација хране 
ослобођенe плаћања ПДВ-
а, вриједна скоро 20.000 КМ, 
стигла је на адресе неких  
удружења и јавних кухиња, 
али има и оних који је још 
нису добили.

Онима који долазе у јавне ку-
хиње, а таквих је близу 400 у 
двије јавне кухиње у Прије-
дору, то је оброк без којег не 
могу. Захвални су онима који 
им обезбјеђују храну. Есма 
Сулејмановић добила је прех-
рамбени пакет и каже да је 
презадовољна.
„Пуно ми значи. Ово мени 
може бити мјесец дана“, каже 
Есма. 
У првој транши распод јеле 
помоћи која је ослобођена 
ПДВ-а, Народна кухиња „Оп-
тимисти“ добила је 120 литара 
млијека, исту количину уља, 
120 килограма риже, шест 
врећа брашна и још неке на-
мирнице. Млијеко ће подије-
лити корисницима, а остало 
задржати за спремање оброка. 
Помоћ је стигла из Сарајева, а 
осим „Оптимиста“, добило ју 
је још неколико јавних кухиња 
у БиХ. У „Оптимистима“ кажу 
да је, и поред одлуке о осло-
бађању плаћања ПДВ-а дони-

ране хране, требало прилично 
упорности да се стигне до прве 
количине помоћи. Мелиса Ча-

нић, потпредсједник Народне 
кухиње „Оптимисти“, подсјећа  
да је акција покренута прије 
двије године.
„Средином септембра конач-
но је донесена одлука да сва 
та храна која је пред истеком 
рока, долази у ‘Помози.ба’ у 
Сарајево и онда они то распо-
ређују по удружењима и  јав-
ним кухињама на територији 
БиХ. Ми смо прошле седмице 
од њих добили значајну до-
нацију. Један дио подијелили 
смо корисницима, а  дио смо 
оставили за припрему оброка“, 
каже Чанић.
Народна кухиња Хришћанс-
ке хуманитарне организације 
“Хлеб живота” у првој рас-
под јели помоћи остала је, на-

жалост, без дониране хране. 
Надају се да је ово тек почетак и 
да ће убудуће помоћ стизати и 

на њихову адресу. Сматрају да 
би распод јела дониране хране 
била равномјернија да су били 
боље информисани о томе 
гд је, ко и кад је дијели. Данко 
Малешевић из „Хлеба живота“ 
истиче да нису били информи-
сани да је прикупљена храна и 
да је већ неком подијељена.
„Морам напоменути да је фир-
ма ‘Ледо’ из Посушја, која има 
складиште у Бањалуци, дони-
рала 100 килограма смрзнуте 
скуше, с тим да то није била 
роба пред истеком рока, тако 
да је то била нека њихова до-
нација. Од овог закона наша 
народна кухиња још увијек 
није имала никакве користи. 
‘Помози.ба’ помагао је и ра-
није народне кухиње, али ми 
досад преко њих нисмо доби-
ли никакву помоћ“, изјавио је 
Малешевић.

„НИКО ГЛАДАН, 
НИКО САМ“

Донацији хране претхо-
дила је кампања „Нико 
гладан, нико сам“, коју 
је иницирала и спрове-
ла Фондација „Мозаик“, 
заједно са партнерским 
организацијама, а уз фи-
нансијску подршку УСА-
ИД-а. Многи се надају да 
ће ове измјене потакнути 
и друге филантропски 
оријентисане компаније 
на донације.

ХРАНА ОСЛОБОЂЕНА ПДВ-а СТИЖЕ ДО КОРИСНИКА

Мелиса Чанић: у првој транши 
помоћ стигла и "Оптимистима"

Народна кухиња “Оптимисти”

Данко Малешевић: - Још увијек 
нисмо имали корист од законских 

промјена
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Текст:  КВ

Хемороидална болест нај-
чешће се манифестује оскуд-
ним крварењем које касније 
може бити и обилно, тегоба-
ма при столици или послије 
столице, па све до пролапса 
- испадања хемороидалних 
чворића, објашњавају у ЗУ 
Специјалистички центар “Др 
Предојевић”. Тако се болест 
и степенује: Први степен је 
када постоји благи диском-
фор при столици и евентуал-
но повремена крварења која 
су оскудна. Код другог степе-
на већ постоји и испадање 
чворића при столици, али се 
они потом сами враћају уну-
тар канала (некада одмах 
по столици, а некада пар ча-
сова послије). Трећи степен 
је када је испадање послије 
столице редовно, али се чво-
рићи више не враћају сами 
унутар канала, него пацијент 
мора да их врати-репонује. 
Код четвртог степена чво-
рићи су практично стално на-
пољу, прљају рубље, квасе и 
крваре. Понекад може доћи 
и до компликације болести у 
виду тромбозе чворића или 
њиховог укљештења, немо-
гућности да се врате у канал. 
Често су ове две комплика-
ције удружене и јављају се 
истовремено.
Шта урадити када се хемо-
роиди јаве?
Не лијечити се самостално, 

нити позајмљивати лијеко-
ве од рођака или познани-
ка, док се не утврди тачна 
дијагноза. Приликом прису-
ства крви у столици ОБАВЕ-
ЗАН је ендоскопски преглед. 
Свакако се треба јавити до-
ктору. Кад доктор прегледа 
пацијента и утврди који је 
стадијум болести, он ће и 
одредити терапију. Сам пре-
глед је безболан, лак и крат-
ко траје. Након тога ће се тач-
но знати који степен болести 
је у питању и коју терапију 
треба примијенити.
Лијечење
Код почетних стадијума 
савјетује се промјена начина 
живота, у смислу више актив-
ности, промјена режима ис-
хране у смислу већег учешћа 
биљне хране и лијекови (у 
облику таблета, крема, масти 
или чепића-супозиторија). 
Ако се ради о испадању чво-
рића, постоји неколико ме-
тода које то могу ријешити: 
ињекциона склерозација, 
ИРЦ коагулација и лигату-
ра (подвезивање) чворића. 
ЗУ Специјалистички центар 
„Др Предојевић“ нуди услу-
гу прегледа и аноскопије код 
пацијената који болују од 
хемороидалне болести као 
и лијечење хемороидалне 
болести постављањем гуми 
лигатура.
Подвезивање хемороида - 
гуми лигатуре
Принцип подвезивања хе-

мороида није нов. Године 
1963. амерички је доктор 
Барон развио инструменте 
уз помоћ којих су се око хе-
мороида постављале  лигату-
ре (омче) од гумице. Гумице 
су се могле поставити пре-
цизно на хемороиде изнад 
назубљене линије, што не 
изазива болове. Гумица тако 
стисне хемороиде при бази, 
да прекине доток крви и уз-
рокује отпадање хеморои-
да унутар седам до 10 дана. 
Током једног поступка обич-
но постављамо једну гуми 
лигатуру, а друге хемороиде 
лијечимо након три седми-

це, кад претходно подвезани 
хемороид отпадне, а рана за-
расте. Постављање гуми ли-
гатура је данас метода избо-
ра за амбулантно лијечење 
хемороида првог до трећег 
степена. Користи се најчешће 
у свијету, у свим познатим 
болницама и установама, 
те представља златни стан-
дард с којим се упоређују 
све остале методе. Златни је 
стандард зато што се њоме 
могу најбрже, најефикасније 
и најјефтиније лијечити хе-
мороиди првог и другог сте-
пена те почетни трећег сте-
пена - закључак је анализе 18 

важних научних студија (тзв. 
метаанализа - анализа свих 
објављених научних радова). 
За постављање гуми лигату-
ра није потребна анестезија 
и није потребно чишћење 
цријева. Поступак није бол-
нији од аноскопског прегле-
да те траје око једног минута. 
Успјешност методе варира 
зависно од степена лијече-
них хемороида. Степен 1 има 
100 одсто успјешност, степен 
2 је 97 одсто, степен 3 - 69 
одсто, а код четвртог степена 
успјешност је 0 одсто.

ИЗ СПЕЦИЈАЛИСТИЧКОГ ЦЕНТРА "ДР ПРЕДОЈЕВИЋ" 
О ХЕМОРОИДАЛНОЈ БОЛЕСТИ

А  слузница ректума   
која није осјетљива на 
бол

Б  назубљена линија

Ц  осјетљива слузница 
ануса

Правилно постављена гумилигатура

Текст:  Зоран Совиљ

Фoндoви здрaвствeнoг oси-
гурaњa Рeпубликe Српскe, 
Фeдeрaциje БиХ и Брчкo 
дистриктa пoдниjeли су 
нaдлeжним  oргaнимa 
инициjaтиву дa сe нa 
лиjeкoвe и мeдицинску 
oпрeму укинe ПДВ или дa тo 
будe знaтнo мaњe у oднoсу 
нa oстaлe рoбe и услугe. У 
Фoнду здрaвствeнoг oси-
гурaњa Рeпубликe Српскe 
истичу дa би тo oмo-
гућилo вeликe уштeдe и 
унaприjeдилo прaвa oси-
гурaникa и дoступнoст 
скупим лиjeкoвимa. 
У Фoнду здрaвствeнoг oси-
гурaњa Рeпубликe Српскe 
кaжу дa je, прeмa aнa-
лизaмa кoje су рaдили, у 
здрaвствeнoм систeму у 
прoшлoj гoдини зa ПДВ 
плaћeнo вишe oд стo 
милиoнa мaрaкa, штo je, кaкo 
нaглaшaвajу, гoтoвo jeднaкo 
двoгoдишњим трoшкoвимa 
лиjeкoвa нa рeцeпт. У Фoнду 
имajу и пoдaтaкe кoликe 

би билe уштeдe кaдa би сe 
усвojиo њихoв приjeдлoг 
o смaњивaњу стoпe ПДВ-a 
нa лиjeкoвe и мeдицинску 
oпрeму. 
“Кaдa би, прeмa нaшим 
прoцjeнaмa, стoпa ПДВ-a 
изнoсилa пeт oдстo, умjeстo 
сaдaшњих 17 oдстo, 
трoшкoви зa лиjeкoвe кoje 
финaнсирa Фoнд били би 
мaњи зa вишe oд 20 милиoнa 
мaрaкa. Имajући у виду дa би 
сe смaњeњeм пoврaтa или 
укидaњeм ПДВ-a нa лиjeкoвe 
oмoгућиле знaчajнe уштeдe 
у здрaвствeнoм систeму, тaj 
би сe нoвaц свaкaкo мoгao 
искoристити зa дoдaтнa 
унaпрeђeњa прaвa oси-
гурaникa и пoбoљшaњe 
дoступнoсти нaрoчитo 
скупих лиjeкoвa”, кaжe 
Дaриja Филипoвић Oстojић, 
пoртпaрoл Фoндa. 
Иaкo нису ПДВ oбвeзни-
ци, дoмoвимa здрaвљa би 
смaњивaњe стoпe сa 17 нa 
пeт oдстo дoниjeлo вeликe 
уштeдe, с oбзирoм дa им je 
улaзни ПДВ чист трoшaк. У 

приjeдoрскoм Дoму здрaвљa 
пoдржaвajу инициjaтиву o 
смaњивaњу стoпe ПДВ-a, 
нaглaшaвajући дa би oствaрe-
ним уштeдaмa примaрнa 
здрaвствeнa зaштитa билa 
пoдигнутa нa виши нивo.
“Штo сe тичe, приje свeгa 
дoмoвa здрaвљa, устaнoвa 
нa примaрнoм нивoу, сa 
финaнсиjскoг aспeктa тo би 
знaчилo мaњи трoшaк. С oб-
зирoм дa ми нисмo ПДВ oб-
вeзници, улaзни ПДВ пo oснo-
ву тoгa, нaмa je чисти трoшaк. 
To би знaчилo уштeду. To je 
дoбрa инициjaтивa, пoгoтoвo 
aкo би сe издeфинисaлo 
дa тa срeдствa нaмjeнски 
утрoшe зa нeкe другe ствaри, 
приje свeгa зa пoбoљшaњe 
услoвa рaдa”, истичe Mилoш 
Maрjaнoвић, дирeктoр Дoмa 
здрaвљa.  
У приjeдoрскoj бoлници 
кaжу дa би смaњивaњe 
стoпe ПДВ-a нa лиjeкoвe 
и мeдицинску oпрeму и 
усмjeрaвaњe уштeђeних 
срeдстaвa у здрaвствeни 
сeктoр пoбoљшaлo услoвe 

рaдa и квaлитeт услугa и у 
сeкундaрнoj здрaвствeнoj 
зaштити, oднoснo бoлничкoм 
лиjeчeњу. 
“Mинистaрствo здрaвљa и 
сoциjaлнe зaштитe нaручуje 
лиjeкoвe уз стoпу ПДВ-a, 
кoja je унифoрмнa, знaчи 
17 oдстo, и прихвaтaњeм 
приjeдлoгa o смaњeњу 
ПДВ-a сa 17 нa 5 oдстo, 
пoстоjaлa би вeликa рaзликa 
у нoвцу кoja би сe врaтилa. 
Фoнд би сaм уштeдиo дoстa 
нoвцa плaћaњeм мaњe 
стoпe ПДВ-a и сaмим тим 
пoстojaлa би мoгућнoст 
дa сe тaj нoвaц усмjeри у 
здрaвствeнe устaнoвe и 
дa сe, дa кaжeм, бaр мaлo 
пoпрaви лoшe финaнсиjскo 
стaњe у здрaвствeним 
у с т a н o в a м a 
ш и р o м 
Р e п у б л и к e 
Српскe”, 
к a ж e 
Дaнилo 

Дрaшкoвић, пoмoћник 
дирeктoрa приjeдoрскe 
бoлницe зa мeдицинскa 
питaњa.
У Хрвaтскoj и Maкeдo-
ниjи пoрeскa стoпa нa 
лиjeкoвe изнoси пeт oдстo, у 
Слoвeниjи 9,5 a у Србиjи 10 
oдстo. У Фoнду здрaвствeнoг 
oсигурaњa Рeпубликe Српскe 
нaдajу се дa ћe зajeдничкa 
инициjaтивa o смaњивaњу 
стoпe ПДВ-a нa лиjeкoвe 
и мeдицинску oпрeму сa 
17 нa пeт oдстo нaићи нa 
рaзумиjeвaњe нaдлeжних 
oргaнa нa нивoу Рeпубликe 
Српскe и БиХ и дa ћe 
ускoрo зaживjeти у 
прaкси. 

Инициjaтивa o смaњивaњу стoпe ПДВ-a нa лиjeкoвe

УШTEЂEНA СРEДСTВA УСMJEРИTИ ЗДРAВСTВEНИM УСTAНOВAMA
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Текст:  Бојана Мајсторовић

У Градској читаоници про-
мовисана је књига „Туга која 
траје цијели живот“, која при-
ча о судбини Добриле Кукољ, 
предсједнице Удружења ја-
сеновачких логораша и њи-
хових потомака из Бањалуке, 
која је преживјела страхоте 
злогласног логора Јасеновац.
Порука деведесетдвого-
дишње ауторке је: „Никада 
никоме не чините зло, будите 
људи“.

„Велика је моја порука, на 
крају сваке приче коју при-
чам, шаљем у свијет и кажем 
да се то зло рата никада ни-
гдје не догоди, нигдје у било 
ком крају свијета, ниједној 
вјери и нацији, а желим и 
поручујем да се обезбије-
ди боља будућност нашим 
младим покољењима, који 
ће његовати нашу културу, 
сјећања, да се не заборави 
то зло. Само добри људи, 
радни људи, ауторитет који 

имају и ако сложни буду, 
могу учинити добро дјело 
за човјека. То је основна по-
рука коју шаљем“, рекла је 
она.
Додала је да би сви тре-
бало да памте Јасеновац, 
Градину и остала стратишта 
са циљем да се никоме ни-
када не понови страдање. 
Промоцији је присуствова-
ла и директор Јавне устано-
ве „Спомен-подручје Доња 
Градина“ Тања Тулековић 

која је главни и одговорни 
уредник књиге.
„Веома смо задовољни што 
смо коначно успјели да 
објавимо ово свједочанство 
Добриле Кукољ. Ми са њом 
сарађујемо дуги низ годи-
на, не само по питању ње-
ног личног искуства и личне 
трауме за вријеме Другог 
свјетског рата, већ и на пуно 
ширем подручју, то су села 
Међеђа, Драксенић, Деми-
ровац, гдје нам је она била 
спона која нас је повезала 
са многим људима који су 
преживјели голготу Другог 
свјетског рата. Што се тиче 
књиге која носи наслов “Туга 
која траје цијели живот“, то 
је у ствари мисао водиља и 
мотив који је водио Добри-
лу да нам исприча ову причу 
како се тај злочин никада и 
никоме не би поновио“, по-
ручила је Тулековићева.
Директор Народне библи-
отеке „Ћирило и Методије“ 
Гордана Вила каже да је 
прва промоција књиге До-
бриле Кукољ „Туга која траје 
цијели живот“ управо ова у 
Приједору.

„Њену причу већ смо чули 
небројено пута у медијима, 
међутим сада је коначно 
објављена, односно публи-
кована књига која се односи 
на њену судбину. Ријеч је 
о издању Спомен подручја 
‘Доња Градина’ и ова књи-
га је прошла на конкурсу 
за избор и промоцију зави-
чајних писаца са подручја 
приједорске регије. Ово је 
наставак сарадње Народне 
библиотеке и ЈУ ‘Спомен-
подручје Доња Градина’. 
Велика ми је част што се 
промоција књиге посвеће-
не судбини Добриле Кукољ, 
њене породице и њеног 
села, организује по први пут 
баш у приједорској читаони-
ци“, рекла је Вила.
Она је подсјетила да је од 5. 
октобра до 5. децембра от-
ворен овогодишњи конкурс 
за избор и промоцију публи-
кованих дјела завичајних 
писаца, те позвала све зави-
чајне писце са подручја при-
једорске регије који имају 
публиковано дјело, а нису га 
промовисали у овој устано-
ви, да се пријаве.

Текст:  Деборах Совиљ

У Галерији Удружења ли-
ковних умјетника Прије-
дора отворена је излож-
ба графика Димитрија 
Станковића, академског 
умјетника из Бањалуке. 
Станковић се представио 
са 17 графика рађених 
техникама линогравуре, 
колографије и линореза.
„У нама је извор, оно глав-
но, а оно споља може да 
нам смета, али то треба да 
заборавимо и да стварамо 
само оно изнутра. Ови ра-
дови су настали из стома-
ка, апстрактним језиком 
и ништа није из спољног 
свијета. Мени је уточиште 
и извор душа“, објашњава 
Станковић своју инспира-
цију.
Има и поруку за посјетио-
це изложбе: 
„Нека се баве стварала-
штвом, јер је то нешто 
најзначајније у нашим жи-
вотима, што не познаје ни 
вријеме ни мјесто и живи 
и након нас“, рекао је мла-
ди умјетник.
Већ из самих назива 
Станковићевих радова 
(Импулс, Ритам, Отпор, 
Страх…) назире се сушти-
на, примјећује наговјеш-
тај слободе, отпора сва-
кодневници, устаљеном и 
предодређеном, навео је 

редитељ и глумац Марко 
Вукосав.
“Он у свом раду истражује 
сопствену слободу, њене 
бесконачне просторе и 
тајне које се у њој крију, 
прецизно усмјерен ка ма-
теријализовању невидљи-
вог и скривеног у свијет 
опажајног и чулног. Током 
стварања умјетник ис-
тражује своје подсвјесно, 
копа по својим најдубљим 
тајнама и најфинијим 
осјећањима”, рекао је Ву-
косав.
Изложбу је отворио члан 
Удружења ликовних 
умјетника Приједора Бо-
рис Еремић.
“Као дугогодишњи пред-
сједник овог удружења, 

желим да похвалим ове 
младе људе, моје колеге 
који у данашњем време-
ну, када се културни сад-
ржаји тешко организују, 
проналазе  мотив и имају 
велики ентузијазам. Они 
на прави начин репрезен-
тују свој град који важи 
за град сликара“, рекао је 
Еремић.
Ово је шеста од седам 
планираних изложби које 
су дио пројекта Прва из-
лагачка сезона Галерије 
УЛУП, суфинансиране 
од стране Министарства 
просвјете и културе РС и 
Града Приједора. Излож-
ба графика Димитрија 
Станковића биће отворе-
на до краја мјесеца.

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА ГРАФИКА 
ДИМИТРИЈА СТАНКОВИЋА

ПРОМОВИСАНА КЊИГА ДОБРИЛЕ КУКОЉ 
"ТУГА КОЈА ТРАЈЕ ЦИЈЕЛИ ЖИВОТ"

Текст:  Мирјана Шодић 

У Приједору је промо-
висан роман “Помор 
стараца”, новинара и 
књижевника Михајла 
Орловића. Како исти-
че аутор, овај роман 
је почео да пише од 
1995. године, када је 
у Копривни, на енти-
тетској граници, ор-
ганизована размјена 
143 леша стараца, уз 
образложење да су 
преминули природ-
ном смрћу на терито-
рији Санског Моста.
Радећи као новинар 
у покушају да утврди 
анатомију тог слу-
чаја, прикупио је од-
говарајућу докумен-
тацију и забиљежио 
приче свједока и све 
то уобличио у форму 
романа. У срцу и да-

нас носи свој родни 
Босански Милановац 
код Санског Моста 
из којег је избјегао 
1995. године.
“Родни крај, ако се не 
обилази, њега осваја 
коров. Тај коров има 
своју посебну патину 
и некако чини човјека 
далеким. Исто тако и 
сјећања ако се не об-
нављају, и она могу 
да западну у коров. 
Овај роман је запра-
во инспирисан до-
гађајем који се збио 
1995. године, баш 
негдје у ово вријеме. 
То је један библијски 
догађај и он ми је 
послужио као мотив 
да размишљам о том 
времену. Дуго сам 
га истраживао и по-
слије толико година, 
одлучио сам да то 

све ставим на папир”, 
рекао је Орловић.
На промоцији у При-
једору говорио је и 
Јован Шекеровић, 
члан Удружења књи-
жевника РС, који је 
истакао да ово дје-
ло, због Орловиће-
ве посебне рјечито-
сти и интелектуалне 
мисли, представља 
окосницу наше дана-
шње књижевности.
“Орловић је посе-
бан, на свој начин. 
Он истражује своје 
погледе, своје гледи-
ште на дешавања око 
нас. Он је књижевник 
који има комплексна 
размишљања”, до-
дао је Шекеровић.
“Помор стараца” је 
28. књига Михајла 
Орловића. Његова 
дјела су награђива-
на и превођена на 
више језика. Засту-
пљен је у више ан-
тологија српске пое-
зије и кратких прича. 
Јавности је познат по 
емисијама на РТРС-у 
попут “Огњишта”, “У 
орловом гнијезду”, 
“Сто људи, сто ћуди”. 
Аутор је бројних ре-
портажа, те неколико 
документарних фил-
мова.

ПРОМОВИСАН РОМАН 
МИХАЈЛА ОРЛОВИЋА
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 Ј А В Н И   П О З И В 
Обавјештава се јавност да је на 29. редовној сједници Скупштине града 

Приједора, одржаној 04.05.2023. године, донесена Одлука о приступању изради 
Измјене дијела Регулационог плана зоне уз магистрални пут М15 Приједор – 
Козарска Дубица и дијела насеља Урије („Сл. гласник Града Приједора“ бр. 
10/23). У току су прописане припремне активности на прикупљању приједлога 
и сугестија за појединачна планска рјешења у склопу обухвата Плана.

Израдом Регулационог плана биће обухваћен простор у мањем 
подручју Плана на дијелу између Козарске улице и Улице Славка Родића, у 
укупној површини од око 0,52 ha.

Обухват Плана приказан је на графичком прилогу који ће уз Одлуку 
о приступању изради бити изложен у просторијама Градске управе Града 
Приједора (огласна табла Одјељења за просторно уређење на II спрату) и на 
web-сајту Града Приједора: http://www.prijedorgrad.org/ .

ПОЗИВАЈУ СЕ заинтересована лица, власници некретнина, корисници 
простора и учесници у његовој изградњи и уређењу, да узму учешћа у изради 
Плана ДОСТАВЉАЊЕМ ПИСМЕНИХ ПРИЈЕДЛОГА, МИШЉЕЊА И СУГЕСТИЈА за 
планска рјешења на земљишту или објектима у њиховом власништву.             

Писмени приједлози, мишљења и сугестије достављају се путем 
протокола Градске управе Града Приједора - Одјељењу за просторно уређење у 
форми дописа до 28.10.2023. године. 

                    Потребне додатне информације у вези са наведеним активностима 
могу се добити у Одјељењу за просторно уређење (канцеларијa 55, II спрат 
зграде Градске управе).

 ОДЈЕЉЕЊЕ ЗА ПРОСТОРНО УРЕЂЕЊЕ

Број: 02-374-71/23
Датум: 10.10.2023. године

На основу члана 72. Закона о локалној самоуправи („Службени гласник Републи-
ке Српске“, број: 97/16, 36/19 и 61/21), и Закључка Града Приједора о одређи-
вању висине закупнине за пословне просторије којима располаже Град (број: 
02-374-31/11, од 31.10.2011. године), градоначелник Града Приједора расписује:

ОГЛАС
О ДАВАЊУ У ЗАКУП ПОСЛОВНОГ ПРОСТОРА

I
Град Приједор са сједиштем у Приједору, Трг ослобођења бр 1, даје у закуп јав-
ним надметањем - прибављањем писаних понуда, сљедећи пословни објекат 
који се налази на територији града Приједора, у насељу Омарска, угао улица 
Српских бораца, Личке и Младена Стојановића, на дијелу к.ч. 3973/60, КО Омар-
ска, површине 500 м2, са припадајућим земљиштем, и то за обављање произ-
водне дјелатности у индустријским и слободним зонама чија је почетна цијена 
1.00 КМ/м² без ПДВ-а.
Предметне непокретности се издају на период од 5 годинa.

II
Право учешћа на јавном надметању имају пољопривредне задруге које:
 - имају сједиште регистроване дјелатности на подручју града Приједора, 
 - имају позитиван биланс стања за претходну годину, 
 - у моменту пријаве немају доспјелих, а неизмирених пореских обавеза,
 - врше откуп, дистрибуцију и прераду пољопривредних производа.
Учесник је обавезан на име трошкова поступка уплатити износ од 50.00 КМ на 
јединствени рачун трезора Града Приједора број: 5620070000266805, отворен 
код НЛБ Банке а.д. Бања Лука.

III
Учесник на јавном надметању обавезан је да понуди најмање почетни износ 
закупнине, те да у пријави наведе и сљедеће податке: тачан назив и сједиште 
пољопривредне задруге, ЈИБ, име и презиме законског заступника, контакт те-
лефон и е-маил адресу.

IV
Уз пријаву на јавни оглас потребно је приложити:
 - рјешење о упису у судски регистар,
 - финансијски извјештај за 2022. годину, потписан и овјерен од стране 
овлаштеног рачуновође,
 - увјерење Пореске управе РС да нема доспјелих, а неизмирених поре-
ских обавеза,
 - овјерену изјаву од одговорног лица да задруга врши откуп, дистрибу-
цију и прераду, пољопривредних производа,
 - доказ о уплати на име трошкова поступка.

V
Рок за подношење пријава је 15 дана од дана објављивања Јавног позива на 
званичној интернет страници Града Приједор – www.prijedorgrad.org и у седмич-
ном листу „Козарски вијесник“. Уколико Јавни позив не буде објављен истовре-
мено, рок ће се рачунати од дана посљедње објаве.

VI
Јавно надметање из претходних тачака овог огласа ће се одржати уколико буду 
поднесене најмање двије писмене понуде, док ће се у противном јавно надме-
тање поновити.

VII
Писмене понуде, које морају бити у затвореним омотима (ковертима) и озна-
чене шифром или именом, или називом понуђача, предају се непосредно у 
службеним просторијама Града Приједора (писарница - канцеларија бр. 13) или 
шаљу препорученом пошиљком, на адресу Град Приједор, Трг ослобођења бр. 
1, са назнаком: Одјељење за пољопривреду и рурални развој - пријава на оглас 
за закуп пословног простора „НЕ ОТВАРАЈ“.

VIII
Отварање писмених понуда, на које могу приступити сви понуђачи или њихови 
пуномоћници са потписаном и овјереном пуномоћи, одржаће се 31.10.2023. го-
дине у просторијама Одјељења за пољопривреду и рурални развој, на адреси 
Вожда Карађорђа бр 45 са почетком у 10:00 часова.

IX
Након одабира најповољнијег понуђача градоначелник ће са истим закључити 
Уговор о закупу који ће дефинисати права и обавезе обје стране.

X
Непотпуне и неблаговремене пријаве неће се узимати у разматрање.

Градоначелник
Слободан Јавор

Текст:  prijedorgrad.org

Градоначелник Прије-
дора Слободан Јавор 
разговарао је у Бања 
Луци са предсједником 
Фудбалског савеза БиХ 
и Фудбалског савеза 
Републике Српске Ви-
цом Зељковићем о низу 
актуелних питања која 
се тичу спорта и спор-
тске инфраструктуре у 
нашем граду. На овом 
састанку договорено је 
да заједничким снагама 
Град Приједор и Фуд-
балски савез Републике 

Српске субвенционишу 
постављање вјештач-
ке-умјетне траве, на-
бавку кварцног пијеска 
и гуменог гранулата за 
попуну вјештачке траве 
на помоћном терену ФК 

«Рудар-Приједор” до 
краја ове године, док ће 
исти радови на помоћ-
ном терену ФК «Омар-
ска” бити завршени на 
прољеће 2024. године.

Текст:  Гордана Каурин

На Свјетском купу, Ае-
ро-клуб „Приједор“ је, 
након много година, на-
ступио као екипа и први 
пут су ишли на свих шест 
свјетских купова. Ове 
године је Свјетски падо-
брански куп у Skydiving 
World Cup Series/SWCS 
реформисан и уведе-
но је 7. коло, односно 
финално позивно коло. 
Прије пар нед јеља, Ае-
ро-клуб „Приједор“ до-
био је званичну потврду 
из Швајцарске од ме-
наџмента Свјетског купа 
да су се квалификовали, 
изјавио је на конферен-
цији за медије Синиша 

Вујаковић, предсједник 
Управног одбора, руко-
водилац Падобранске 
секције и вођа екипе АК 
„Приједор“. 
Средства у износу од 
10.000 КМ која су по-
требна да би екипа от-
ишла на финале Свјет-
ског купа у Дубаију, у 
Клубу се надају да ће 
обезбиједити уз помоћ 
Града Приједора и спон-
зора.

Вујаковић је истакао да 
је Драшко Лајић ове го-
дине постао репрезен-
тативац Србије насту-
пом на 10. европском 
шампионату у падо-
бранским скоковима на 
циљ, а Клуб ће Лајића 
предложити за спорти-
сту године за 2023. го-
дину. Овај клуб се може 
похвалити и да је њихов 
члан Санимир Хандана-
гић, који годинама има 
националну судијску 
лиценцу, постао падо-
брански судија са ФАИ 
лиценцом, први у АК 
„Приједор“, први у Ре-
публици Српској и први 
и једини у послијерат-
ној БиХ. 

ИСТОРИЈСКА СЕЗОНА ЗА АЕРО-КЛУБ "ПРИЈЕДОР"

ГРАДОНАЧЕЛНИК ЈАВОР РАЗГОВАРАО СА 
ВИЦОМ ЗЕЉКОВИЋЕМ
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ОГЛАС

Продајем викенд кућу са 
окућницом у Петрову бб. 
Цијена по договору, може 
и замјена.
Све информације на 
телефон: 065/847-757

ОГЛАС

Јефтино продајем два 
комада земљишта:
-воћњак 10 дунума
-њива са мјешовитом 
шумом 16 дунума у 
Божићима, Марјановићи
Све информације на 
телефон: 052/323-813

БЕСПЛАТНИ 
ПОРЕСКИ САВЈЕТИ

Пензионер с дугого-
дишњим искуством поре-
ског инспектора у Управи за 
индиректно опорезивање 
и Пореској управи Републи-
ке Српске, статусом вјешта-
ка економске струке, иску-
ством стечајног управника 
и лиценцирани познавалац 
општег управног поступка 
(молбе, жалбе, тужбе, при-
говори ...), нуди пословне 
услуге правним и физич-
ким лицима, укључујући 
бесплатне пореске савјете.
Инф. на телефон: 065/674-
320 и маил: global@teol.net

O Б A В J E Ш T E Њ E
 Oбaвjeштaвaмo кoрисникe услугe испoрукe тoплoтнe eнeргиje дa je дaнa 28.09.2023. гoдинe, oдржaнa 33. 
рeдoвнa сjeдницa Скупштинe грaдa Приjeдoрa, нa кojoj je дoнeсeнa Oдлукa o дaвaњу сaглaснoсти нa пoвeћaњe циjeнa 
прoизвoдњe и испoрукe тoплoтнe eнeргиje прeмa сљeдeћeм цjeнoвнику:

 1. СTAMБEНИ КOРИСНИЦИ – циjeнa гриjaњa 1,806 КM/м²/12 мjeсeци, (дoсaдaшњa циjeнa 1,480 КM/м²/12мj), 
пoвeћaњe 22%.

 2. ПРИВРEДНИ КOРИСНИЦИ – циjeнa гриjaњa 3,669 КM/м²/12 мjeсeцa, (дoсaдaшњa циjeнa 3,007 КM/м²/12мj), 
пoвeћaњe 22%.

 3. БУДЏETСКИ КOРИСНИЦИ – циjeнa гриjaњa 2,901 КM/м²/12 мjeсeци, (дoсaдaшњa циjeнa 2,378 КM/м²/12мj), 
пoвeћaњe 22%.

 4. КOРИСНИЦИ ПO MJEРНOM ИНСTРУMEНTУ:

 - циjeнa зa испoручeну тoплoтну eнeргиjу пo утрoшeнoм MWH 122,976 КM/MWH/6, (дoсaдaшњa циjeнa 100,80 
КM/м²/6 мj ), пoвeћaњe 22%.

 - циjeнa зa дистрибутивнe трoшкoвe пo прoсjeчнoj инстaлисaнoj снaзи 0,10 КM/W/12 мjeсeци, пoвeћaњe 0%.

 Нaвeдeнe циjeнe нe сaдржe пoрeз нa дoдaту вриjeднoст, кojи сe oбрaчунaвa пo стoпи oд 17%.

- Нoви цjeнoвник ћe сe примjeњивaти oд дaнa 15.10.2023. гoдинe (oднoснo oд пoчeткa гриjнe сeзoнe 2023/2024).

- Кoрисницимa кojи су извршили aвaнснo плaћaњe услугe зa гриjну сeзoну 2023/2024, бићe oбрaчунaтa рaзликa у 
циjeни, сa вaжeћим пoпустoм.

- Кoрисницимa кojи вршe плaћaњe услугe тoкoм 12 мjeсeци, бићe oбрaчунaтa рaзликa у циjeни зa мjeсeцe 
aвгуст и сeптeмбaр 2023. гoдинe и истa ћe бити искaзaнa нa рaчуну зa мjeсeц oктoбaр 2023. гoдинe. 
 
                    „TOПЛAНA“ A.Д. ПРИJEДOР

Дана 14.10.2023. навршава се 40 дана како 
вољени није са нама

МИЛОВАН ТИМАРАЦ
(1944 - 2023)

Твоја Дрена која ће те се увијек сјећати.
18396

ДАЛИБОР ПОПОВИЋ МИКША
(1980 - 2017)

У петак 13.10.2023. навршава се шест 
година од преране смрти нашег Микше.
Парастос ће се обавити у 11 часова на 
гробљу Пашинац.
Породица Поповић.

18406

Дана 14.10.2023. навршава се 40 дана 
од смрти нашег драгог Мирка

МИРКО КОРАЛИЈА
(1947 - 2023)

Драги наш, постоји љубав коју смрт не 
прекида. Вољени не умиру док живе у 
срцима оних који их воле.
Супруга Стојанка, син Зоран, снаха 
Душица, кћерка Зорица, зет Давор, 
унуке Анђела и Ана.

18395

Дана 14.10.2023. навршава се 40 дана 
од када нас је напустила наша драга

МИРОСЛАВА МИРА 
КУРУЗОВИЋ

Живјећеш вјечно у нашим срцима ...
Породица Курузовић.

18405

Дана 10.10.2023. у 90. години живота 
преминуо је наш драги

МИЛЕ КОС

С тугом и поштовањем, ожалошћена породица.
107/23
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Дана 17.10.2023. навршава се болна и 
тужна година од смрти нашег драгог и 
вољеног

МИЛУТИНА 
МИЋЕ 

ВУЧЕНОВИЋА
(1947 - 2022)

Нема ријечи које те могу ожалити, ни времена у којем ћемо те заборавити. 
Увијек ћемо те вољети и по добру памтити, јер си ти то заслужио.

Недостајеш нам много!
Твоја супруга Видокија, син Драган, кћерка Дијана, снаха Ивана, зет 

Милорад, унучад: Наташа, Сандра, Милица, Драгана, Стефан, Павле и 
праунучад.

18394

Дана 20.10.2023. навршиће се 40 дана од смрти 
наше драге мајке, свекрве, баке и прабаке

МИЛЕВЕ КАНТАР
(1932 - 2023)

Са најљепшим успоменама и вјечним поштовањем, 
увијек ћеш бити дио наших живота.
Кћерка Славица и син Момчило са породицама.

18398

Тужно сјећање

РАДЕНКО СРДИЋ

Био си нам више од комшије. Памтићемо те по 
твојој доброти и вјечно чувати од заборава.
Твоје комшије: Младен Муњиза са породицом.

18407

Дана 16.10.2023. 
навршава се 40 тужних 
дана од преране смрти 

нашег вољеног

РАДЕНКА СРДИЋА

У суботу, 14.10.2023. у 11 часова, посјетићемо 
његову вјечну кућу на Православном гробљу, 
положити цвијеће и запалити свијеће.
Са љубављу и поштовањем, заувијек ожалошћена 
породица. 18408

РАЈКА МАРТИЋ
(1948 - 2023)

Дана 14.10.2023. навршава се 40 тужних дана у тузи 
и самоћи када је преминула моја вољена Рајка. У 
болничкој соби, искрено и заљубљено, њено срце 
је престало да куца на мојим рукама, лице на лице 
наслоњено. Дана 12. јула (Петровдан) 1963. године 
смо се срели и на први поглед завољели. Убрзо се 
појавила наша звијезда водиља, која је из два млада тијела, срце и душу у једно тијело 
спојила и од тада смо нераздвојни. Бог нам је подарио здравље и срећу, здраву дјецу и 
унучад. Била си све: супруга, мајка, радница у фирми, домаћица у кући и вољена бака. 
Почивај у миру са анђелима, јер њима припадаш. Никад те нећу заборавити, твој благи 
поглед и весели осмијех. Волим те исто као прије 60 година, кад је наша љубав почела и 
остала искрена до твог одласка. 

Љуби те твој Стојан. 106/23

Дана 14.10.2023. навршава се 40 дана од 
смрти наше драге куме

РАЈКЕ МАРТИЋ

Поносни што смо те имали, тужни јер смо те изгубили. Са љубављу 
те чувамо у срцима. Твоји кумови Неђо и Сава Божић са породицом.

105/23
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Текст:  КВ 

У оквиру 10. кола М:тел Прве лиге Ре-
публике Српске, Фудбалски клуб ”Рудар 
Приједор” састао се у Требињу са ”Лео-
таром”. Прво полувријеме завршено је 
без голова, док је у другом “Леотар” по-
вео са 1:0 у 70. минуту утакмице. Стрије-
лац је био Никола Леко. Ово је био и 
крајњи резултат сусрета. У сљедећем 
колу, “Рудар” дочекује екипу “Лакташа”.

Текст:  Бојана Мајсторовић 

Приједорски ФК “Рудар При-
једор“, у оквиру 11. кола 
м:тел Прве лиге РС, у суботу 
у 14,30 часова на градском 
стадиону дочекује  екипу ФК 
“Лакташи”.
Рудари су прије ове утакмице 
представили и новог шефа 
стручног штаба, Вулу Триву-
новића. Тривуновић наводи 
да је понуду „Рудар Приједо-
ра“  прихватио због органи-
зације Клуба, играчког кадра, 
али и циљева.
 „Желим да дам играчима 
оно што имам, да они буду 

бољи, Клуб и играчи су ми на 
првом мјесту, никако ја и мој 
лични интерес. Желим ући у 
Премијер лигу, имамо ква-

литетну екипу и максималну 
подршку људи из Клуба“, ре-
као је Тривуновић.
Капитен ФК “Рудар Прије-
дор” Немања Пекија каже да 
су играчи максимално мо-
тивисани и да желе да се из 
дуела са екипом из Лакташа 
врате у побједнички низ. 
„Радује нас чињеница да је 
за шефа дошао човјек  са ве-
ликим именом.  Момци су и 
њему ставили до знања од 
првог дана да хоће да се тру-
де, да имају жељу да освоје 
првенство и сљедеће године 
уђу у Премијер лигу“, рекао је 
Пекија. 

Текст:  ФК "Омарска" 

Страшна утакмица у Омар-
ској, пуна набоја, емоција 
и на крају подјела бодова у 
сусрету “Омарске” и “Радни-
ка”, Бијељина. Вриједан бод 
за “Омарску”, јер је против 
једног од фаворита за титулу 
играла 30 минута са играчем 
мање, борила се и освојила 
вриједан бод. Већ у 8. мину-
ту Панић је довео “Омарску” 
у вођство од 1:0. Само три 
минуте касније, Стевановић 
изједначује на 1:1. Ипак, у 35. 
минуту Вујичић је немоћан. 
Након корнера, највиши у ско-
ку је Стевановић који својим 

другим голом доноси потпуни 
преокрет и доводи “Радник” 
у вођство од 2:1. У 43. мину-
ту виђена је заиста нежељена 
ситуација, срчани Душко Стој-
нић је колабрирао на терену 
и завршио на крају у болни-
ци. «Омарска” је тако полув-
ријеме дочекала са играчем 

мање, али је у том периоду 
успјела изједначити. Коваче-
вић је и топовским ударцем 
затресао мрежу “Радника” 
и изједначио на 2:2.  Судија 
Максимовић је играчима 
“Омарске” показао чак 12 жу-
тих картона, што је вјероватно 
рекорд у клупској историји.

Текст:  КВ 

У 5. колу Прве лиге Републике 
Српске за жене, ЖФК “Слога” 

је у градском дербију побије-
дила фудбалерке “Приједо-
ра” резултатом 3:1 и тако 
остала на челу табеле. Велики 

број гледалаца на Берековом 
стадиону “Пољана” пратио је 
утакмицу која је имала и ху-
манитарни карактер. Сав при-
ход од улазница намијењен 
је за лијечење четрнаестого-
дишњег Ненада Аничића. 
“Резултат је био потпуно у 
другом плану. Најбитније је 
да се што више новца скупи 
за Ненада Аничића, који је 
рођени брат дјевојчице која 
тренира у нашем омладин-
ском погону”, рекла је Уна 
Милана Пјевић, капитен ЖФК 
“Слога”.

Текст:  КВ 

На 20. јубилар-
ном турниру под 
називом “Сава 
опен 2023”, који 
је одржан у Бро-
ду, млади спорти-
сти Карате клуба 
“Шодан” освојили 
су двије бронзане 
медаље. Бронзе 
су освојили Дар-
ко Сучевић у кон-
куренцији дјеца 

до девет година и 
Данијел Сучевић у 
конкуренцији дје-
ца до 11 година. 

Такмичило се 357 
спортиста из 27 
клубова и четири 
државе.

Текст:  КВ 

Четврто коло Пре-
мијер лиге БиХ у 
куглању водило је 
КК “Рудар”, Прије-
дор, на веома не-
згодно гостовање 
“Слободи” из Туз-
ле, која домаћи те-
рен игра у куглани 
у Лукавцу. Знали су 
“рудари” да их оче-
кује велики при-
тисак домаћина, 
врло борбене еки-
пе као и због чиње-
нице да су и они 
у прва три кола у 
побједничком рит-
му, па је ово био 
дерби кола. Ипак, 
коначни резултат 
је 5:3 за “Рудар” 
и 26 чуњева виш-
ка. У наредном 5. 
колу “Рудар” се 
напокон послије 
два везана лигаш-
ка гостовања, као 

и свог значајног 
четвородневног 
наступа у НБЦ купу 
у Славонском Бро-
ду, враћа у своју 
куглану у суботу у 
16,00 часова, гдје 
дочекује екипу 
“Борца” из Бања 
Луке. “Рудар 2” је 
у Трећем колу ку-
глашке лиге РС по-
ражен у Мостару 
са високих 8:0, од 
“Хецеговца” из Би-
леће. Могао је то 
бити, са мало више 

среће, и повољ-
нији резултат, гдје 
је због лошег по-
стављања играча, 
Младен Мартић са 
одличном цифром 
569 поражен од 
најбољег у екипи 
“Хецеговца” и нај-
бољег на утакми-
ци, Петра Козјака 
- 591 оборени чуњ. 
У 4. колу “Рудар 2” 
поново гостује у 
недјељу у 11,00 ча-
сова екипи “Поса-
вине” у Градишци.

Текст:  КВ

На Отвореном купу за пио-
нире, јуниоре и сениоре који 
је одржан у Србији, Теквондо 
клуб "Љубија" Приједор на-

ступио је са четири такмичара 
и освојио три медаље. Злат-
ну медаљу освојио је Андреј 
Тимарац, а бронзане Софија 
Вукотић и Његош Јеличић. 
Такмичар Теквондо клуба 
"Љубија", Приједор, Кри-
стијан Тимарац који има двој-
ну регистрацију, наступио је 
за Теквондо клуб "Херкулес" 
из Србије и освојио златну ме-
даљу. Из "Љубије" наводе да 
ће од 19. до 21. октобра у Бео-
граду бити одржано Европско 
кадетско првенство на којем 
ће испред овог клуба, а као 
члан репрезентације БиХ, на-
ступати Божидар Пилиповић.

ФК "ЛЕОТАР" ПОБИЈЕДИО "РУДАР" СА 1:0

Фото архив КВ

"РУДАР" СА НОВИМ ШЕФОМ ПРОТИВ "ЛАКТАША"

"ОМАРСКА" - "РАДНИК" 2:2

ЖФК "СЛОГА" ОСТАЈЕ НА ЧЕЛУ ТАБЕЛЕ

КУГЛАШИ "РУДАРА" СЛАВИЛИ 5:3 
ПРОТИВ "СЛОБОДЕ" ИЗ ТУЗЛЕ

ДАРКО И ДАНИЈЕЛ СУЧЕВИЋ 
ОСВОЈИЛИ БРОНЗАНЕ МЕДАЉЕ

ТРИ МЕДАЉЕ ЗА ТЕКВОНДО 
КЛУБ "ЉУБИЈА"


